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Kılıçdaroğlu
Maltepe’den
Seslendi

Maltepe Belediyesi 
tarafından gerçek-
leştirilen Ekonomi 
Forumu çok geniş 
bir katılımla 
başladı. Foruma 
katılan  CHP Ge-
nel Başkanı Ke-
mal Kılıçdaroğ-
lu Türkiye’nin 
içinde bulunduğu 
durumdan çıkışı 
için “Yeni kadrolar, 
yeni kurallar, yeni 
kurumlar” formülünü 
dile getirdi. n 7’DE

SELDA BAĞCAN 
KADINLAR İÇİN SÖYLEDİ

Türk müziğinin 
yaşayan efsanesi 

Selda Bağcan, Kü-
çükçekmece Yahya 
Kemal Beyatlı Gös-

teri Merkezi’nde 
sahne aldı. n 2’DE

İBB Meclisi’nde TÜGVA’YA 

tahsis gerginliği
TÜGVA Genel Merkezi’nin biti-
şiğinde bulunan ve 2019’dan 
beri işgal ettiği İBB arazisi, 
tartışmalar arasında AKP’li 
Eyüpsultan Belediyesi’ne 10 
yıllığına bedelsiz tahsis edildi.  
Tahsis’e tepki gösteren CHP 
İBB ve Eyüpsultan Meclis Üyesi 
Gülsüm Polat, TÜGVA’nın söz 
konusu araziyi gasp ederek 
işgal ettiğini öne sürerken 

,CHP Grup Sözcüsü Tarık Bal-
yalı, İBB’nin TÜGVA’ya kestiği 
ecrimisil cezasını engellemek 
için Eyüpsultan Belediyesi’nin 
aracılık ettiğini söyleyerek 
“Eyüpsultan Belediyesi TÜG-
VA’nın şubesi mi?” diye tepki 
gösterdi. AKP’liler de “Kurum-
ların ismini gündeme getire-
rek itibarsızlaştırmak doğru 
değil” savunması yaptı. n 3’TE

Serhad Uslan; 

Turizm, demokrasiyi, 

yeşili ve temiz 
dünyayı seviyor

Ülkemizde turizm sektörünün içinde 
bulunduğu durumu sorduğumuz İlos Travel 
ve Uslan Otelleri Yönetim Kurulu Başkanı, 
Turizmci, İşadamı Serhad Uslan, Türkiye’nin 
en önemli markası turizmin olması ge-
reken noktanın çok gerisinde olduğu-
nu ifade ederek sektörün her geçen 
gün biraz daha değer ve güç kaybet-
tiğini söyledi. Turizmin yaşadığı bu 
gerileme sürecinin birden fazla 
nedeni olduğunu vurgulayan 
Uslan, sorunların sadece salgın 
(pandemi) ile açıklanamayacak 
düzeyde olduğunu ifade ederek 
sözlerini şöyle sürdürdü; Sorun bu 
coğrafyada yaşamanın bedeli olan 
terör, deprem  gibi olağan sayacağımız 
sorunların da  dışındadır... n 15’TE

BOZKURT: “ESENYURT TİCARET VE SANAYİNİN MERKEZİ OLMALI”

Bozkurt, sanayi kuruluşu 
temsilcilerini ağırladı

Esenyurt Belediye Başkanı Kemal Deniz Bozkurt, Esenyurt ve 
Beylikdüzü’ndeki birçok sanayi kuruluşunu bir araya getiren ESİ-
DER, SANDER ve BEYSİAD başkanlarıyla bir araya geldi. n 13’TE

KAĞITHANE BELEDİYESİ 
7 BİN ÖĞRENCİNİN SINAV 

ÜCRETİNİ KARŞILADI
Kağıthane Belediyesi, Yüksek-

öğretim Kurumları Sınavı’na girecek 
7 bin üniversite adayının sınav giriş 

ücretlerini karşıladı. n 13’TE

Mesut Üner “Teşekkürler
kanatsız beyaz melekler”

Çatalca da son üç yılda sadece ilçeye 
kazandırılan projelerle değil, sosyal ve 
kültürel etkinliklerle de adından söz 
ettirmeye devam eden Belediye Başkanı 
Mesut Üner, dünyada baş gösteri zorlu 
pandemi sürecinde zorlu şartlarda görev 
alan sağlık çalışanlarına ‘’14 Mart Tıp 
Bayramı’’ etkinlikleri kapsamında prog-
ramlar organize etti.n 13’TE

Yılmaz’dan 
İBB’ye üreticiler 
için mezbahane 

çağrısı

İBB Meclisi Mart ayı toplan-
tısında konuşan Silivri Belediye 
Başkanı Volkan Yılmaz, Siliv-

ri’de inşası devam eden hayvan 
pazarına bir mezbaha yapılması-
nın şart olduğunu dile getirerek 
İBB’ye yatırım veya yetki devri 

çağrısında bulundu. n 9’DA

Ferhunde Şirin; Türkan Saylan ismi 
milyonların gönlünde ve zihninde yaşayacak

Prof. Dr. Türkan Saylan’ın isminin, Beşiktaş-Arnavutköy’de bulunan evinin sokağı-
na verilmesi teklifi, Beşiktaş Meclisi’nde oy çokluğuyla kabul edildi.  İBB’nin bu ay ki 
meclis oturumuna ikinci kez sunulan önerinin, AKP Meclis Grubu’nun oy çokluğuyla 

ikinci kez reddedilmesi tepkileri de beraberinde getirdi.n 5’TE

Sağlık Çalışanları

Stres Attı

Bağcılar’da 14 Mart Tıp Bayramı dolayı-
sıyla ilçede görev yapan sağlık çalışanları ile 

ailelerini yemekte ağırladı. Salgınla mücade-
lede iki yıl yoğun çalışan sağlıkçılar, oyunlar 

oynayıp halaylar çekerek stres attı.n 4’TE

Kartal’da Miniklere Çevre
Bilincini Aşılayan Etkinlik

Kartal Belediyesi, öğrencilerde çevre bilincini aşıla-
mak ve geliştirmek amacıyla bir dizi etkinlik başlattı. 
Kartal Belediyesi Çevre Koruma ve Kontrol Müdürlüğü 
tarafından düzenlenen etkinliklerin ilki Kartal Cevizli 

Ortaokulu’nda gerçekleşti. n 4’TE

KÜÇÜKÇEKMECE

BAĞCILAR

ÇATALCA

SİLİVRİ
ESENYURT
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Damla Uğurtürk’ün mode-
ratörlüğünü yaptığı söyleşiye, 
Eczacıbaşı Voleybol ve Milli 
Takım Oyuncusu Saliha Şahin, 
Galatasaray Basketbol ve Milli 
Takım oyuncusu Merve Aydın, 
Galatasaray Kadın Futbol Takı-
mı teknik direktörü Nurcan Çe-
lik, Milli Karateci Serap Özçelik 
Arapoğlu gibi başarılı sporcular 
katıldı. Kadınların ve gençlerin 
büyük ilgi gösterdiği semineri 
Belediye Başkan Yardımcısı Se-
dat Özkan ve Küçükçekmece Be-
lediyesi Gençlik ve Spor Hizmet-
leri Müdürü Sedat Gazi de izledi. 
Seminer Sefaköy Kültür ve Sanat 
Merkezi’nde gerçekleşti.
Nurcan Çelik: Kadınların Her 
Alanda Var Olması Çok Önemli

Galatasaray Kadın Futbol 
Takımı Teknik Direk-
törü Nurcan Çelik, 
‘’Kadınların 
sanatta, spor-
da, ekonomi-
de kısacası 
her alanda 
var olması 
çok önemli 
diye düşünüyo-
rum. Galatasaray, 
Beşiktaş, Fenerbahçe, 
Trabzonspor, Rizespor gibi 
profesyonel spor kulüplerinde de 
kadın futbol branşı oluşturuldu. 
Böylece kadınlar diğer spor dal-
larında olduğu gibi futbolda da 
kendini gösterdi ve kadınların 
her alanda başarılı olabilecekle-
rini kanıtladı’’ dedi.
Serap Özçelik Arapoğlu: 
Karate Erkek Sporu Değil

Karate branşında olimpiyat-
lara katılan hafif kiloda ilk Türk 
kadın sporcu olan Serap Özçelik 
Arapoğlu, ‘’Karateyle tanış-
tığım zaman karateyi sadece 
erkeklerin yapabileceğine dair 
bir önyargı vardı. Aileme kızını 
neden erkeklerin yapabileceği 
bir spor dalına yönlendiriyorsun 
tarzında eleştiriler geliyordu. 

Ancak bu yanlış bir düşünce! 
Vücudumun otokontrolünü 
gayet rahat sağladım, karateyi 
çok sevdim ve hiç bırakmadan 
devam ettim. Karate erkek spo-
ru değil, kadınlarda bu branşta 
gayet başarılı. Antrenmanlar da 
erkeklerle birlikte uyum içinde 
sıkıntı yaşamadan çalışıyoruz’’ 
diye konuştu.
Saliha Şahin: Kardeşimle 
Sabahtan Akşama Kadar 
Voleybol Oynardık

Voleybol’a gönül veren 
Eczacıbaşı Voleybol ve Milli 
Takım Oyuncusu Saliha Şahin, 
‘’Çocukluğumdan beri sabahtan 
akşama kadar kardeşimle voley-
bol oynardık. Şu an kardeşimle 
aynı takımdayız ve bu beni çok 

gururlandırıyor. Burada ol-
mak çok gurur verici 

sizlerin alkışları-
nı, desteklerini 

görmek çok 
güzel, bizlere 
bu imkânı 
sağladığı için 

Küçükçekme-
ce Belediyesi’ne 

çok teşekkür edi-
yorum’’ dedi.

Sedat Gazi: Türkiye’de 
En Çok Spor Kulübünün 
Bulunduğu İlçeyiz

Küçükçekmece Belediye-
si Gençlik ve Spor Hizmetleri 
Müdürü Sedat Gazi, ‘’Küçükçek-
mece Belediyesi olarak birçok 
branşta çocuklarımıza temel 
spor eğitimleri veriyoruz. Tür-
kiye’de en çok spor kulübünün 
bulunduğu ilçeyiz. Bu anlamda 
da spor yapan gençlerimizin 
kıyafetinden tutun, onların 
ihtiyaç duyabileceği tüm spor 
malzemeleri belediyemiz tara-
fından karşılanıyor. Bugün de 
temel amacımız kadının sporda 
başarılı olduğunu ispatlayan 
kişileri gençlerimizle ve kadınla-
rımızla buluşturmaktı’’ diyerek, 
kadın sporculara teşekkür etti.

SELDA BAĞCAN 
KADINLAR İÇİN SÖYLEDİ

Türk müziğinin yaşayan efsanesi Selda Bağcan, Küçükçekmece 
Yahya Kemal Beyatlı Gösteri Merkezi’nde sahne aldı.

Küçükçekmece Belediyesi tarafından düzenlenen 
8 Mart Dünya Kadınlar Günü özel konserinde ‘Eşitlik 
Yolunda 50.yıl’ temasıyla sahne alan Selda Bağcan, 
en güzel şarkılarını kadınlar için kadınlarla birlikte 
söyledi. Sanatçı, 50. sanat yılına özel Küçükçekmece 
Belediyesi tarafından hazırlanan pastayı da binlerce 
hayranı eşliğinde  kesti.
Hayranları Hep Bir Ağızdan Eşlik Etti

 ’'Özgürlük ve Demokrasiyi Çizmek' adlı parça 
ile konserine başlayan Selda Bağcan, ‘Yalan Dün-
ya, Oğul, Neredesin Sen, Adaletin Bu Mu Dünya?, 
Uğurlar Olsun, Denizlerin Dalgasıyım, Yaz Gazeteci 
‘ gibi en güzel eserlerini seslendirerek unutulmaz bir 
konsere imza attı. Sanatçıya sahnede yeğeni Serenad 
Bağcan da eşlik ederek ‘Mağusa Limanı’ adlı şarkıyı 
seslendirdi.
‘Böyle Günleri Çok Önemsiyorum’

Tüm kadınların gününü kutlayan sanatçı, Kadın-
lar Günü özel konserinde Küçükçekmece’de sahnede 
olmaktan mutluluk duyduğunu ifade ederek, “8 Mart 
çok anlamlı bir gün. Böyle günleri çok önemsiyorum. 
Daha önce de bu salonda bulundum. Salon çok güzel. 
Küçükçekmece Belediyesi’ne teşekkür ediyorum” 
dedi.

Selda Bağcan’ın dillere pelesenk olan şarkılarına 
hayranları hep bir ağızdan eşlik ederken, konserde 
binlerce seyirci halaylar çekerek gönüllerince eğlendi.

Konser sonunda Küçükçekmece Belediye Başkan 
Yardımcısı Sedat Özkan, sanatçıya çiçek takdim ede-
rek teşekkür etti.

“BAŞARI RUHUMUZDA 
VAR’’ DİYEN KADINLAR 

KÜÇÜKÇEKMECE’DE
Küçükçekmece’de, 8 Mart kapsamında düzenlenen ‘’Başarı 
Ruhumuzda Var’’ adlı söyleşi de farklı branşlardan ünlü ka-
dın sporcular, Küçükçekmecelilerle buluştu. Alanında ünlü 

isimler, kadınların spordaki rolüne dair ve onlara ilham 
olacak önemli açıklamalarda bulundu.

Ayşe Yaltırım’ın ‘’Ve Kadınlar’’
Sergisi’nde Nazım Hikmet’ten İzler

Küçükçekmece, 8 Mart’ı ünlü 
şair Nâzım Hikmet’in yeğeni, 
Celile Hanım’ın torunu, sanatçı 
Ayşe Yaltırım’ın "Ve Kadınlar..." 
başlıklı resim sergisiyle taçlandır-
dı. Sergi, sanatseverlerin büyük 
ilgisiyle Sefaköy Kültür ve Sanat 
Merkezi’nde kapılarını açtı. 

Sergi açılışına; Küçükçekmece 
Belediyesi Başkan Yardımcısı Se-
dat Özkan, Kültür ve Sosyal İşler 
Müdürü Güney Özkılınç ve sergi-
nin mimarı sanatçı Ayşe Yaltırım 
da katıldı.
Ayşe Yaltırım: Sergim Türk 
Kadınlarını Temsil Ediyor

Koronavirüs salgını dönemin-
de yaptığı 400’e yakın eserini 8 
Mart Dünya Kadınlar Günü’ne 
özel sergileyen ressam Ayşe Yaltı-
rım, “Böyle bir günde sergi açmak 
herkese nasip olmaz. Televizyon-
larda ünlü sanatçılar görüyoruz, 
kadınlar gününü kutluyorlar. 
Benim bu sergim Türk kadınlarını 
temsil ediyor. Küçükçekmece Be-

lediyesi’ne çok teşekkür ederim’’ 
dedi.
Güney Özkılınç: Ayşe Yaltırım’ın 
Çabasına Ortak Olmak İstedik

Kültür ve Sosyal İşler Müdürü 
Güney Özkılınç ise ‘’Ayşe Yaltı-
rım’ın 85’i aşkın yaşına rağmen 
azimle, inançla meydana getirdiği 
resimlere ev sahipliği yapıyoruz. 
Sanat; hayatın acı yönlerine rağ-
men bir umuttur. Ayşe Yaltırım’ın 
bu çabasına ortak olmak bu çabayı 
tanıtmak istedik” diye konuştu.
10 Nisan’a Kadar 
Ziyaret Edilebilir

Nâzım Hikmet’in annesi Celile 
Hanım’ın yönlendirmesiyle, ço-
cuk yaşta başladığı resim kari-
yerine dolu dolu 73 yıl sığdıran 
Yaltırım’ın kendine özgü görsel 
bir dille ve farklı stillerle oluş-
turduğu ‘’Ve Kadınlar’’ sergisi 10 
Nisan’a kadar Sefaköy Kültür ve 
Sanat Merkezi’nde sanatseverler 
tarafından ziyaret edilebilir.
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Siyasetin kendi içinde 
dönen ve döndükçe de sürek-
li insanı dişlilerin arasına 
düşüren çok farklı çarkları 
var. Bu gerçek siyaseten tüm 
partileri kapsar. Bunun sağ- 
sol partisi de yok. Birbiriyle 
yarışan siyasi partiler ve 
siyasetçiler olduğu gibi, aynı 
siyasi parti çatısı altında 
olup da acımasızca birbiri-
nin kuyusunu kazacak kadar 
ileri giden 
rekabetler de 
var. Şimdi yazı-
nın başlığında 
dile getirdiğim 
Belediye Baş-
kanlar yalnız 
insanlardır’ 
kısmına gele-
lim. 

30 yılda nele-
re şahit oldum 
bir bilseniz

Mesleki anlamda yak-
laşık 30 yıldır İstanbul’da 
Gazetecilik yapmaktayım. 
Bir ömür denecek kadar 
uzun bir süre. Ve bu sürede 
onlarca belediye başkanıyla, 
siyasi partiyle iç içe oldum. 
Siyasi partilerin birbiriyle 
olan çekişmelerine ve yarış-
larına şahit olduğum gibi, 
aynı partinin çatısı altında 
gerçekleşen mücadeleye de 
şaşırarak, hatta çok da ga-
ripseyerek şahit oldum. İşte 
tamda burada dile getirmek 
istediğim; aynı partiden be-
lediye başkanı seçilen kişiye 
karşı, yine aynı parti çatısı 
altında olanların çaktırma-
dan sürdürdükleri düşman-
lıktır. 

Aynı siyasi çatı altında da 
siyasi rekabete tabi ki evet. 
Ancak, kendi partisinden 
seçilen bir belediye başka-
nının başına bir olay geldi-
ğinde (doğru veya yanlış) sırf 
başkanı zayıflatmak ve bir 
sonraki seçim döneminde 
kendine zemin açmak adı-
na yol ve dava arkadaşının 
kuyusunu kazmak hangi 
siyasetin ahlakıdır onu da 
anlamış değilim. Partisin-
deki potansiyel adaylardan 
tutun, başkan yardımcıları-
na, danışmanlardan tutun 
müdürlere kime güvensin de 
arkasını dönsün. Oysa bele-
diye çalışmalarının yürüme-
si için bunların tamamına 
güvenmesi gerekiyor. Tüm 
bu gerçekleri göz önünde 
bulundurarak şu özeti çıka-
rıyorum, belediye başkanları 
yalnız insanlardır.

 Düşmeye- tökezlemeye 
görsün, O kadar çok tekme 
atanı olur ki, bakmayın 
siz görevdeyken etrafında 
el-pençe divan duranlara…

Belediye Başkanları
Yalnız İnsanlardır

Celal 
KARAALİ

TÜGVA Genel Merkezi’nin 
bitişiğinde bulunan ve 2019’dan 
beri işgal ettiği İBB arazisi, tartış-
malar arasında AKP’li Eyüpsultan 
Belediyesi’ne 10 yıllığına bedelsiz 
tahsis edildi.  Tahsis’e tepki 
gösteren CHP İBB ve Eyüpsultan 
Meclis Üyesi Gülsüm Polat, TÜ-
GVA’nın söz konusu araziyi gasp 
ederek işgal ettiğini öne sürerken 
,CHP Grup Sözcüsü Tarık Balyalı, 
İBB’nin TÜGVA’ya kestiği ecrimisil 
cezasını engellemek için Eyüpsul-
tan Belediyesi’nin aracılık ettiğini 
söyleyerek “Eyüpsultan Belediyesi 
TÜGVA’nın şubesi mi?” diye tepki 
gösterdi. AKP’liler de “Kurum-
ların ismini gündeme getirerek 
itibarsızlaştırmak doğru değil” 
savunması yaptı.

İBB Meclisi'nin mart ayı 
oturumlarının son birleşimi, 2. 
Başkanvekili Ömer Faruk Kalaycı 
başkanlığında gerçekleştirildi. 
Meclis toplantısında TÜGVA Genel 
Merkezi tarafından 2019 yılından 
beri işgal edildiği için İBB'nin 
hukuki süreç başlattığı yaklaşık 
1000 metrekarelik İBB arazisinin 
AKP'li Eyüpsultan Belediyesi'ne 
10 yıllığına bedelsiz tahsisi için 
verdiği teklif jet hızıyla gündeme 
alındı. Uzun süren tartışmalara ve 
gerginliğe yol açan tahsis teklifini 
uygun bulan Hukuk Komisyo-
nu’nun kararı AKP-MHP grubu-
nun oyları, CHP-İYİ Parti grubu-
nun muhalefeti ile kabul edildi. 
“TÜGVA RESMEN ARAZİYE ÇÖKTÜ”

Söz alan CHP'li Meclis Üyesi 
Gülsüm Polat, önce tahsis edilen 
parsellerin bitişiğinde AKP 
döneminde İBB arazisine Eyüp 
Gençlik Merkezi olarak başlayan ve 
sonrasında satışı yapılarak TÜGVA 
Genel Merkezi olan binanın tartış-
malı yapılış sürecini anlattı. Polat 
şu değerlendirmelerde bulundu: 
TÜGVA Genel Merkezi bu binayı 
kullanmakla kalmamış, yanın-
daki araziyi de duvar ve tellerle 
çevirerek gasp etmiştir. Hiçbir 
ecrimisil (işgal tazminatı) öde-
meksizin uzun yıllar kullanmış, 
resmen çökmüştür. TÜGVA’ya 
diğer işgal edilen kamu arazilerin-
de olduğu gibi 2021'de ecrimisil 
gönderildi. Ancak ecrimisil 
ihbarnamesi alınınca her nedense 
Eyüp Belediyesi’ndeki meclis 
üyesi arkadaşlarımız koşa koşa 
bir önerge hazırlayıp tahsis kararı 
çıkartmaya çalıştılar. Zamanla-
ma çok manidar. Niye arkadan 
dolaşıyorsunuz? Samimiyseniz 
TÜGVA olarak ecrimisili ödersi-
niz. Kamunun hakkını kamuya 
verirsiniz. Ondan sonra da İBB ile 
görüşürsünüz.Parasını verdikten 
sonra kurallara uyduktan sonra 

İBB neden anlaşma yapmasın? 
Sizin ne gibi bir muafiyetiniz var 
diğer vakıflardan, derneklerden, 
yandaş olmanın dışında. Vatan-
daşa gelince ecrimisil ödeyecek, 
TÜGVA’ya gelince ödemeyecek. Ne 
kadar arkadan dolaşmaya çalışır-
sanız çalışın biz yetimin hakkını 
size yedirmeyeceğiz.
“356 bin liralık 
ecrimisil mi olur el insaf’

AKP'li Meclis Üyesi Ahmet 
Hamdi Gürbüz de “Kurumların is-
mini bu mecliste sürekli gündeme 
getirerek itibarsızlaştırmak doğru 
değil. Bunun siyasi malzeme 
konusu olmaması gerektiğini dü-
şünüyorum. Arkadaşlar burayı ‘fa-
lanca kuruma vereceksiniz' vesaire 
gibi ifade ederek niyet okuyorlar. 
Burası 5 tane  parselden oluşan bir 
kadastral boşluk gibi yani bir par-
sel artığı gibi bir yer. Hiçbir şekilde 
kullanılmayan atıl bir alandı. Biz 
belediye olarak yeşillendirdik, gü-
zelleştirdik” dedi. İBB'nin kestiği 
ecrimisili de yüksek bulan Gürbüz 
“El insaf. 2021 yılı için aylık 356 
bin liralık ecrimisil kesilmiş. 
Rezidans mı kiralıyorsunuz?” diye 
konuştu. Gürbüz, Eyüpsultan 

Belediyesi olarak bu alanı  oradaki 
gençlerin, zaman zaman gelen 
üniversite öğrencilerin kullanımı-
na sunacaklarını söyledi.
“BU VAKIFLAR KAYIRILDI”

CHP Grup Sözcüsü Tarık Balya-
lı da şunları söyledi:

Hiçbir kurumu itibarsızlaş-
tırmak gibi bir amacımız yok. Ak 
Parti Sözcüsü, Ümit Kaftancıoğlu 
ve Türkan Saylan isimlerinin 
sokaklara verilmesi tartışılırken 
'25 yılda bizim camiamızda siyaset 
yapmış her hangi birinin isminin 
verilmesini teklif etmiş miydik?' 
diye sormuştu. AK Parti grubu 25 
yılda kendi camiasından birinin 
ismini verdi mi bilmiyorum ama 
kendi camialarının önde gelen 
isimlerinin bulunduğu dernek 
ve vakıflarla çok sayıda iş yaptı ve 
büyükşehir bütün imkanlarını bu 
vakıflara kullandırdı. Bu vakıflar 
kayırıldı. Sadece 10-15 tane vakıf 
ve dernek dışında kimseye su bile 
içirilmediği bir süreç yaşadık.
“Kamuya ait arazi 
duvarlarla çevrildi”

Tartışma konusu olan TÜGVA 
Genel Merkezi'nin çevresindeki 
1000  metrekarelik alanın kamuya 

açık olması gerekirken duvarlarla 
çevrildiğini söyleyen Balyalı “Sade-
ce vakfa giden insanlar kullanı-
yor” dedi. AKP döneminde İBB'nin 
yaptığı çeşitli protokollerle TÜGVA 
için kiraladığı 10 binaya ve yurda 
yaklaşık 10 milyon lira ödediğini 
hatırlatan Balyalı “Bu bütün İstan-
bul'un parasıydı” dedi.
“Belediye ecrimisili 
engellemek için aracılık ediyor”

Eyüpsultan Belediyesi'nin 
genel merkez binasının çevresin-
deki parsellere kesilen ecrimisilin 
ödenmesini engellemek için 
aracılık etmeye çalıştığını belirten 
Balyalı şunları söyledi: Vakfın 
kendisi gelsin, talepte bulunsun. 
Eyüpsultan Belediyesi TÜGVA'nın 
şubesi mi? İBB'ye sordunuz mu bu-
rada ne yapacaksınız diye? Orada 
bir mezarlık var, belki mezarlığa 
giden yaşlı vatandaşlarımızın 
oturup dinlenebileceği bir hizmet 
planlıyoruz. Sadece ilgili vakfın 
ecrisimisil ödemesini engelleme 
çabası. Yine ayrıcalıklı işler. Vakıf 
ecrimisil ödesin ve alanı açsın, 
bütün vatandaşların yararlanacağı 
bir hale getirsin. İBB ve Eyüpsul-
tan Belediyesi bu vakfın şubesi de-
ğil. Geçmişte İBB'yi vakfın şubesi 
gibi kullandılar ama biz buna artık 
müsaade etmeyeceğiz.
“Bu şehir kamu alanını işgal 
eden bir başkan yönetiyor”

AKP'li Meclis Üyesi Muham-
met Kaynar da “Bu taşınmazın 
başka amaçla kullanılmaması 
için mevcut fonksiyonu korunsun 
dedik. Yapılaşma mümkün değil. 
Kullanıma açık yeşil alan, o şekil-
de de kullanılacak. Arkadaşların 
vakıf alerjisi var” dedi. İBB Başkan 
Ekrem İmamoğlu’nun şirketinin 
Beylikdüzü'nde yaptığı sitelerin 
kamuya terk ettiği arazilerin siteye 
dahil edilip işgal edildiğini savun-
du ve belediyenin buraya ecrimisil 
kesmesini istedi. Kaynar “Bu şehri 
kamu arazisini işgal etmiş bir 
belediye başkanı yönetiyor” dedi.
“Başkanlık dönemi incelendi 
hiçbir usuzsüzlüğe rastlanmadı”

Balyalı da Kaynar'a yanıt 

vererek şunları söyledi: Mu-
hammet bey konunun ağırlığı 
altında ezilince meseleyi başka 
yere çekmeye çalıştı. İmamoğlu, 
İBB başkanı olmadan önce 5 yıl 
Beylikdüzü Belediye Başkanlığı 
yaptı. Devletin bütün imkanları 
kullanılarak İmamoğlu'nun 
başkanlık dönemi incelendi 
bir usulsüzlüğe rastlanmadı. 
MOBESE görüntüleri ile takip 
ediyorlar. Devletten istedik-
leri belgeyi alıyorlar, yargıya 
gittiklerinden istedikleri sonucu 
çıkartıyorlar. Yargının, müfet-
tişlerin bulamadığı en ufak bir 
usulsüzlüğü varsa Çağlayan 
Adliyesi orada. Burada hamaset 
üretmeye gerek yok, her şey 
elinizde. Yargı elinizde, devletin 
imkanları elinizde, bütün 
denetim imkanları elinizde. 
Sonuna kadar kullanın bir tek 
şey bulamazsınız.
 “Yargı sizin zamanınızda 
ideolojik bir bakış açısına sahipti”

AKP Grup Sözcüsü Faruk 
Gökkuş, Balyalı'nın yargı ile ilgili 
sözlerini eleştirerek “Yargı sizin za-
manınızda ideolojik bir bakış açısı-
na sahipti. Google'dan derledikleri 
gazete kupürleri ile Türkiye'nin en 
büyük partisini kapatmaya çalışan 
yargı mensuplarını biliyoruz. Hep-
si sizin akıl hocanızdı. Yargının 
bağımsız tarafsız şekilde vicdanı 
ile karar vermesinden yanayız” 
dedi. Gökkuş, “Siz bu vakıfları 
tanıyor musun? Türk kültürüne, 
bilimine, sanatına hizmet edecek 
vatanını milletine hizmet eden 
gençler yetişiyor” diye konuştu.
“TÜGVA’nin yetkilileri 
geçmişte İBB’den maaş almış”

İYİ Parti Grup Sözcüsü Suat 
Sarı da “İBB gibi büyük bir ku-
rumun belli vakıflarla anılması 
üzücü. Toplum da İBB bu vakıflar-
la niye ilişkiye girmiş diye merak 
ediyor. TÜGVA'nın İBB'de onlarca 
yetkilisi çalışmış çifter çifter maaş 
almış. Bu kurumun siyaset üreten 
siyasetle angaje olmuş vakıflarla 
artık anılmaması gerekiyor” diye 
konuştu. n FİDAN UĞUR-KENT 
YAŞAM

İETT; akaryakıt zamları, dolar kuru artışı ve enflasyonun 
kuruma yüklediği maliyeti verilerle paylaştı. İBB Meclisi’nde 
onaylanan bütçeye sadece akaryakıt nedeniyle yaklaşık 2,5 
milyar TL ek maliyet ile karşı karşıya kaldıklarını söyleyen 
İETT Genel Müdürü Alper Bilgili, bilet gelirlerinin maliyeti 
karşılama oranın yüzde 30’lar düştüğünü belirtti.  

Akaryakıt fiyatlarının geçen yıla göre yüzde 155, 
dolar kurunun yüzde 65 yükseldiğini, kaydeden Bilgili; 
taksi, minibüs ile servis ve deniz taşımacılığı yapanların 
hizmetlerini durdurma noktasına geldiğini söyledi. 11 
Büyükşehir belediye başkanının ortak talebini yineleyen 
Bilgili, “Mazot giderimizin de içinde ciddi bir miktarda 
ÖTV ve KDV gideri söz konusu. Bu da yıllık olarak yaklaşık 
bir milyar lira seviyesinde maliyete karşılık geliyor. Toplu 
ulaşımda kullanılan akaryakıtın KDV'den ve ÖTV'den muaf 
tutulması yönünde devletimizden talebimiz var” dedi.

İstanbul Büyükşehir Belediyesi (İBB) bağlı kuruluşu 
İETT, son aylarda gerçekleşen maliyet artışlarının kuruma 
ve taşımacılık yapan tüm kurumlara getirdiği ekonomik 
yükü, düzenlediği basın toplantısında paylaştı. İETT’nin 
Kağıthane’deki Sosyal Tesisleri’nde basın mensuplarını 
ağırlayan Genel Müdür Alper Bilgili, akaryakıt zamları, 
dolar kuru artışı ve enflasyonun ulaştığı tabloyu gösterdi. 
Olağan dışı artışların yaşandığı bir dönem içerisinde ol-
duklarını belirten Bilgili, yıllar içerisinde değişen bilanço-
sunu açıkladı.
“AKAYAKIT YÜZDE 155 ZAMLANDI”

Akaryakıt fiyatlarının 5 yıllık seyrini özetleyen Bilgili, 
akaryakıt fiyatlarının bir önceki yılın ortalamasına göre 
yüzde 155 arttığını söyledi. Akaryakıt giderinin kurumun 
toplam bilançosunda yüzde 50’lik seviyeler ulaştığının 
altını çizen Bilgili, döviz artışından etkilenen maliyetleri 

de açıkladı. “Maliyetlerimizin üçte ikisi döviz kurundan 
doğrudan etkileniyor” diyen Bilgili, giderlerin yüzde 
65’inin döviz kuruna bağlı olduğu bilgisi paylaştı. 
“MALİYET DAHA DA ARTACAK”

Akaryakıt zamları ve yüksek döviz kurunun enflasyona 
da yansıması olduğunu kaydeden Bilgili, “Biz de bunu 
personel maliyetlerimizi yansıtmak durumunda kaldık. 
Bu doğrultuda asgari ücretin yüzde 50 arttığı bir ortamda 
bizim personel maliyetlerimizle yüzde 40 artış gösterdi. 
Bunun önümüzdeki aylarda daha da fazla olacağını düşü-
nebiliriz” dedi.
SON BÜTÇENİN ARDINDAN 
AKARYAKIT YÜZDE 130 ZAMLANDI  

İETT bütçesinin Kasım 2021’de İBB Meclisi’nde onay-
landığını anımsatan Bilgili, maliyet artışının bütçenin 
uygulanabilirliğini güçleştirdiğini anlattı. Bilgili, açıkla-
masına şöyle devam etti:

“Bütçenin hazırlanması sırasında 8,2 lira olan motorin 
bugün yüzde 130 artmış durumda. Yaklaşık 10 lira olan 
dolar kuru bugün yüzde 50 yükseldi. Asgari ücret 2.826 
lirayken bugün yüzde 50 artmış durumda. Enflasyon da 
aynı şekilde yüzde yirmiler seviyesinden bugün yüzde 
54’lere ulaştı.  Bizim maliyet artışlarımız içinde en büyük 
artışı bu yıl akaryakıtta yaşadık. İETT, toplam 6 bin otobüs-
le İstanbul'a hizmet veriyor.  Bu 6 bin araç günlük 600 bin 
litre motorin tüketiyor. Biz Kasım ayında 8,2 lira olan bir 
litre motorini bugün 18,7 liraya alabiliyoruz”
VERGİ İNDİRİMİ TALEP EDİYORUZ

Akaryakıttaki yüksek artışın İETT’ye 2,5 milyar lira 
seviyelerinde ek yük getirdiğini söyleyen Bilgili, gelinen 
noktanın bir belediyenin karşılayabileceği seviyelerin 

üzerine çıktığını anlattı. Akaryakıt giderlerinde ÖTV ve 
KDV’nin 1 milyar lirayı bulduğunu aktaran Bilgili, 11 
Büyükşehir Belediye Başkanının vergi indirimi önerisini 
yineledi. “Belediye başkanlarımızın belirttiği şekilde toplu 
ulaşımda kullanılan akaryakıtın KDV'den ve ÖTV'den muaf 
tutulması yönünde de devletimizden bir talebimiz var”  
ifadelerini kullandı. 

Gazetecilerin sorularını da yanıtlayan Bilgili, öğrenci 
biletlerine 25 yaş üstü sınırı konulacağı yönünde gelen 
soruya şu yanıtı verdi:

“Öğrenci abonmanı kullanan yirmi beş yaş üstü 
çok sayıda yolcumuz var. Ancak bu İETT'nin tek başına 
değerlendirebileceği bir konu değil.  İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi’nin ilgili birimlerince kararlaştırılması gere-
ken bir konu. Esnaf ve meslek odalarıyla bu ay içerisinde 
iki kez bir araya geldik. Toplantılarda da çok yoğun bir 
şekilde bütün minibüs taksiciler, servis ve deniz yolcu-
luğu taşımacıları, bu biraz önce bahsettiğim maliyet 
artışlarından dolayı artık hizmetlerini sürdüremez du-
ruma geldiklerini, bir kısmı yakında kontak kapatmak 
zorunda kalacaklarını bildirdiler. Dolayısıyla bu bütün 
gruplardan gelen talepler doğrultusunda belediyemiz de 
muhtemelen önümüzdeki ilk UKOME toplantısına bu 
konuyla ilgili bir öneri sunacaktır.”

Başka bir gazetecinin “ulaşımda fiyat artışı yaşanacak 
mı” yönündeki sorusunu Bilgili, şu cevabı verdi:

“Meslek örgütleriyle yapılan toplantıda bütün meslek 
grupları yüzde 50 ile yüzde 100 arasında değişen oranlar-
da fiyat artışı talep etti. Belediye de bu taleplere kayıtsız 
kalamaz diye düşünüyorum. İlk UKOME’de bu konuyla 
ilgili bir öneri olacaktır. Rakamın da yüzde 50’nin altında 
olacağını düşünmüyorum.”

İETT’YE YİNE Mİ ZAM

İBB Meclisi’nde TÜGVA’YA 

tahsis gerginliği
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Öncelikle Türk dünyasının ve dünyadaki tüm 
halkların NEVRUZ BAYRAMINI KUTLAR…

Emperyalizmin kirli oyunlarına alet olmaya-
rak, her adreste yaşayanların: 

Nice sosyal ayrışma dürtülerinden uzakta, 
barış ve kardeşlik duyguları içinde, sadece insan 
olmanın erdemiyle hayata tutunmalarını dilerim.

Bu bayramın insanlığa o kadar çok öğretileri 
var ki…

Hem her yıl dönümünde, canlı ve cansız doğa-
ya olan sevgi ve saygınlığımızı yeniler…

Hem de insanlık barışına oldukça anlamlı 
katkılar sağlar.

NEVRUZ BAYRAMI: Irk, Din, Mezhep, Dil ve 
Renk ayrımı yapmadan, önce insan diyen herke-
sin bayramıdır. Yaşadığımız doğayı bir emanetçi 
gibi koruyarak, gelecek nesillere taşımasını bilen 
herkesin bayramıdır.

NEVRUZ: 21 Mart 
kutlamaları sonrası, 
22 Mart’ta yeni yılın ilk 
gününe geçiş…

Kimi inanışa göre de 
Tanrının evreni ve insanı 
yarattığı gündür.

Bu yazımızı, NEV-
RUZ ATEŞI ışığında der-
nek dernek Azerbaycan 
üzerine ayırdık.

İstedik ki, ne kadar 
yanlış ve eksikler varsa, 
tam da o NEVRUZ ATE-
Şİ’NİN üzerine dökülsün!

İstedik ki, her 
dernekte ortaya konan kısır 
ayrışmalar da o ateşte yanıp kül 
olsun.

Elbette ki, az olsun sadece bizim olsun diyen-
lere…

Kapılarını öz siyasal dünyalarına göre ayarla-
yanlara da bir işaret olsun!

Çünkü dernek dernek AZERBAYCAN: Bir 
demokratik kitle örgütleridir.

Çünkü Azerbaycan dernekleri, asla birilerine 
bir siyasal basamak adresi olarak hizmet etme-
meli….

Asla nice ticari çıkarlara bir kredi güvencesi 
gibi resim vermemelidir!

Çünkü o dernekler, ancak kapısını herkese 
açarak…

Her siyasal düşünceye saygı duyup eşit yakla-
şım sergileyerek fayda sağlayabilir!

Kişisel hırslarıyla kin ve intikam duygularını 
öne serenler:

Eğer, bu bize ya da bana daha yakındır!
Bu bize göre değil, ben onu ya da onları sev-

mem diyerek hareket ederse:  
Elbette ki, derneğe zarar verir. Elbette ki AZER-

BAYCAN adına zarar verir!
İstanbul’da ve her yerde, Azerbaycan adıyla 

çok çok dernek kuruldu.
Bunlardan kimi işlemez hale gelip kapandı. 

Kimi de devam ediyor!
Bunlardan kimi aktif olarak iyi işler yapıyor!
Kimi de çoğunlukla öylece tabela tabela 

duruyor!
Fayda sağlamak üzere iyi niyetle kurulmuş 

olsalar da…
Ayni bölgedeki bu pasif dernekler ya birleşerek 

yola devam etmeli…
Ya da varlık nedenini bir kez daha gözden 

geçirerek… 
Var olup aktif işler yapanlara omuz vermelidir!
Gerçek şu ki, Azerbaycan üzerine bunca sorun 

ve konular varken:
Dernek dernek yükselen AZERBAYCAN sesi, 

pek de gür olarak duyulmadı.
Oysa Azerbaycan Türkleri: 
1992’de işgal edilen Karabağ etrafındaki 

yerleşim birimlerinin Ermenilerden kurtulmasına 
elbette ki çok sevinip çok gurur duydu.

Bu Savaşta Şehit Olan 3 Bin Canımız için çok 
mu çok üzüldü.

1992 yılında Karabağ’ı ve etrafındaki Azer-
baycan topraklarını işgal ederek, Azerbaycan 
Türklerini vahşice öldüren Ermenilere silah verip, 
onlara göz kırpan Ruslara gelince:

Onlar da PUTİN’İN cin siyasetiyle bu kez 
2020’de Azerbaycan Türklerine göz kırpar gibi bir 
tavır sergiledi. Sonuçta 1992 de Karabağ’ın etrafın-
da Ermenilerce işgal edilen topraklar yeniden Azer-
baycan topraklarına katıldı. Elbette ki Azerbaycan 
Ordusu’nun canını ortaya koyup zaferle kazandığı 
o topraklar…

Peki, 1992’de Ermenilere… 2020’de Azerbay-
can’a karşı cin siyaseti uygulayan Rusların amacı 
neydı? PUTİN neyin hesabıyla nereye koştu?

Nereye koşacak:
Elbette ki KARABAĞ’A koştu. Hem de Ermeni-

lerle birlikte koştu.
Şimdi Azerbaycan’ın orta yerinde, 4400 

kilometrekare KARABAĞ toprağında yaklaşık 150 
bin Ermeni ile Rus askerleri birlikte yaşıyor! Dünya 
Siyasi Coğrafyasında yer alan KARABAĞ, işte bu 
KARABAĞ’DIR!

AZERBAYCAN ANAYASASI’NA GÖRE AZER-
BAYCAN TOPRAĞI OLAN…

Ancak Devletler Hukuku’na göre AZER-
BAYCAN toprağı sayılmayan KARABAĞ işte bu 
Karabağ’dır!

Tarih boyunca Rusların peşinde koştuğu…
PUTİN’İN cin siyasetiyle 2020’de Rusların 

Ermenilerle birlikte ortak arazi olarak işgal ettiği 
KARABAĞ, işte bu KARABAĞ’DIR.

TAM DA KÜRESEL TANIMLA ADI KARABAĞ 
OLAN KARABAĞDIR BU KARABAĞ.

Birkaç yılda bir AZERBAYCANLA ERMENİLER 
bir araya gelerek Rusların KARABAĞ’DA kalma 
süresini yeniden görüşecekleri…

RUSLARA, ‘’DEVAM ET BURADA KAL!..’’ 
DİYECEKLERİ KARABAĞ İŞTE BU KARABAĞ’DIR.

Rus askerleriyle Ermenilerin ortak yaşadığı ve 
AZERBAYCAN’IN ORTA YERİNDE 4400 KİLO-
METREKARELİK BİR TOPRAK PARÇASI OLAN BU 
KARABAĞ’IN üzerine oynanan oyunları, ne acıdır 
Türk dünyası bilese de sessiz kalmıştır!

Ne acıdır ki, AZERBAYCAN adına kurulan 
dernekler de bu konuyu orta yere sermekte geç 
kalmıştır.

Şimdi orada bir KARABAĞ var, Rus askerleriyle 
Ermeni halkın omuz omuza yaşadığı bir KARA-
BAĞ… Asker olarak Ruslar… Halk olarak Ermeniler 
var orada!

Üç maymunu oynayan dünyanın bildiğini 
herkes bilmelidir artık! Çünkü KARABAĞ’IN acı 
gerçeği budur!

NEVRUZUNUZ MUBAREK, BİR GÜN MUT-
LAKA O KARABAĞ’DA AZERBAYCAN TÜRKLERİ 
OLSUN; OLSUN Kİ, HAK YERİNİ BULSUN!

DÜN KARABAĞ’A GÖZ KOYUP KARABAĞ’A 
KONANLAR ORADAN…

BUGÜN DE UKRAYNA’YA GÖZ KOYUP UKRAY-
NA’YA DALANLAR ORADAN DEFOLUP GİTSİN!

Sahi, dünya insanlığı bu gözü doymaz emper-
yalistlerden ne zaman kurtulacak acaba?

Sahi, ne zaman öz ülkesini ve öz milletini 
bu emperyalistlere muhtaç etmeyen yönetimler 
gelecek acaba?

NEVRUZ VE DERNEK
DERNEK AZERBAYCAN…

Hasan 
TUFAN

GERÇEKLER

tufanmedya@gmail.com

Bağcılar’da 14 Mart Tıp 
Bayramı dolayısıyla ilçede görev 
yapan sağlık çalışanları ile aile-
lerini yemekte ağırladı. Salgınla 
mücadelede iki yıl yoğun çalışan 
sağlıkçılar, oyunlar oynayıp halay-
lar çekerek stres attı.

14 Mart Tıp Bayramı 
nedeniyle Bağcılar Belediyesi 
tarafından geniş katılımlı bir 
etkinlik düzenlendi. Dr. Kadir 
Topbaş Halk Sarayı’nda gerçek-

leşen yemekli programa ilçede 
görev yapan doktordan sekretere 
kadar farklı branşlardan çok 
sayıda sağlık çalışanı iştirak etti. 
pandeminin atlatılmasındaki 
emeklerinden dolayı sağlıkçılara 
teşekkür eden Bağcılar Kayma-
kamı Mustafa Eldivan, “Tüm 
dünyada önemli bir mesleğe 
sahipsiniz. Sizin kafanız ne 
kadar rahat olursa mesleği ne 
kadar güzel yaparsanız bizim de 

gelecek nesiller olarak sağlık, 
sıhhat olarak daha iyi noktada 
olacağımızı düşünüyorum. 
Sizinle gurur duyuyoruz” dedi.
Önemli Bir Mesleğe Sahipsiniz

Sağlık çalışanlarının özveri, 
fedakârlık ve cesaretle görevlerini 
yerine getirdiklerini ifade eden 
Bağcılar Belediye Başkanı Lok-
man Çağırıcı ise “Sağlık çalışanı 
olarak doğumdan ölüme kadar 

hayatın her alanında olan önem-
li bir mesleğe sahipsiniz. Çok 
kutsal bir görevi ibadet aşkıyla 
yapıyorsunuz. Birtakım sancılar 
yaşandı ancak Cumhurbaşka-
nımızın müjdeleriyle birlikte 
yeni bir çalışmayla sıkıntıların 
giderileceğine inanıyorum” diye 
konuştu. 

Programa katılan Bağcılar 
Eğitim ve Araştırma Hastanesi 
Başhekimi Doç. Dr. Ozan Beyte-

mür ile İlçe Sağlık Müdürü Hülya 
Zengin Tiryaki, programı organi-
ze eden Çağırıcı’ya teşekkürlerini 
iletti.

Yemeğin ardından sanatçı 
Sami Çelik, seslendirdiği şarkı-
larla davetlilere müzik ziyafeti 
sundu. Sağlık çalışanları daha 
sonra çalan müzik eşliğinde 
halay çekip çifte telli oynayarak 
gönüllerince eğlendi.

n Kent Yaşam

Etkinliğe Cevizli Ortaokulu’nda eğitim 
gören öğrenciler ve öğretmenleri katıldı. Çevre 
Koruma ve Kontrol Müdürü Deniz Karacan’ın 
çevre bilinci, sıfır atık, geri dönüşüm, insan 
ve doğa ile ilgili sunumuyla başlayan program 
yaklaşık iki saat sürdü. Farkındalık yaratmak 
ve çevre sorunlarına ilgi duymalarını sağlamak 
amacıyla yapılan sunumu öğrenciler dikkatle iz-
ledi. Sunumda öğrencilerin sorularını da cevap-
layan Deniz Karacan, katılımcılara bu önemli 
etkinliği takip ettikleri için teşekkür etti. 
Çevre Temalı Tiyatro Öğrencilerle Buluştu

Sunumun ardından bir tiyatro gösterimi 
yapıldı. ‘Çılgın Zaman Yolculuğu’ adlı oyunda 
bir profesörün yapmış olduğu zaman makine-
si ile geleceğe giden oyuncuların karşılaştığı 
çevre sorunları anlatıldı. Oyunda çevreye 
verilen zararın insanlar ve doğa üzerinde oluş-

turduğu yıkıcı etki başarılı bir performansla 
izleyicilere aktarıldı.
Öğrencilere Solucan Gübresi Tanıtıldı

Etkinlik solucan gübresi sunumu ile 
devam etti. Kartal Belediyesi Çevre Koruma 
ve Kontrol Müdürlüğü tarafından yapılan 
sunumda öğrencilere ‘Kırmızı California 
Solucanı’ ve gübresi tanıtıldı. Solucan gübre-
sinin nasıl elde edileceği ve kullanım alanları 
anlatılarak, sunumda kullanılan solucanlar 
okula hediye edildi.

Etkinliğin sonunda Deniz Karacan progra-
mı takip eden Cevizli Mahallesi Muhtarı Me-
miş Dikilitaş ve Okul Müdürü Nevin Aydoğdu 
Kaplan’a Başkan Gökhan Yüksel adına birer 
plaket takdim etti. Karacan, iki isme de çevre 
bilincine yapmış oldukları katkılardan ve 
etkinliğe katılımlarından dolayı teşekkür etti.

Sağlık Çalışanları Stres Attı

Kartal’da Miniklere Çevre
Bilincini Aşılayan Etkinlik

Kartal Belediyesi, öğrencilerde çevre bilincini aşılamak ve geliştirmek amacıyla bir 
dizi etkinlik başlattı. Kartal Belediyesi Çevre Koruma ve Kontrol Müdürlüğü tarafın-

dan düzenlenen etkinliklerin ilki Kartal Cevizli Ortaokulu’nda gerçekleşti.

BAKIRKÖY’DE TIP BAYRAMI ÇOŞKUSU
Kendisi de bir hekim olan 

Bakırköy Belediye Başkanı 
Dr. Bülent Kerimoğlu 14 
Mart tıp bayramını “Sağlık 
Çalışanlarına Saygı Anıtı” 
önünde yapılan ve Canan 
Kaftancıoğlu’nun da katılıdı-
ğı etkinlikle kutladı.

Tıp bayramı olan 14 
Mart’ta bakırköy Dr. Sadi 
Konuk Devlet Hastanesi kar-
şısındaki sağlık çalışanlarına 
saygı anıt önünde gerçekle-
şen etkinliğe ilgi yoğundu. 
Belediye Başkanı Kerimoğ-
lu’nun konuşmasıyla başla-
yan etkinliğe CHP İstanbul il 
başkanı Canan Kaftancıoğ-

lu’nun yanı sıra; çok sayı-
da sağlık emekçisi, Sağlık 
Odaları Temsilcileri, Siyasi 
Parti Temsilcileri, Muhtarlar 
ve STK’lar da katıldı.

“Sağlıkta şiddete,sağlık 
çalışanlarına karşı saygısız-
lığa, sağlık çalışanlarının 
onca fedakarlığına rağmen 
esirgenen özlük ve sosyal 
hakları için hep birlikte 
mücadele etmeye devam ede-
ceğiz.” Şeklinde açıklamada 
bulunan başkan “Hiçbir yere 
gitmiyoruz!” diyerek tüm 
sağlıkçıların tıp bayramını 
kutladı. n Kent Yaşam
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Prof. Dr. Türkan Saylan’ın isminin, Beşik-
taş-Arnavutköy’de bulunan evinin sokağına 
verilmesi teklifi, Beşiktaş Meclisi’nde oy çok-
luğuyla kabul edildi.  İBB’nin bu ay ki meclis 
oturumuna ikinci kez sunulan önerinin, AKP 
Meclis Grubu’nun oy çokluğuyla ikinci kez 
reddedilmesi tepkileri de beraberinde getirdi. 
Konu ile ilgili mecliste gündem dışı söz alan 
CHP, İBB ve Beşiktaş Belediyesi Meclis Üyesi Fer-
hunde Şirin; “Milyonlarca kişinin kalbinde yeri 
olan Türkan Saylan’ın ismi, Beşiktaş Belediye 
Başkanımız Rıza Akpolat tarafından yaşadığı 
sokağa asılmıştır. Bundan sonra Beşiktaşlıların 
ve milyonların gönlünde, beyninde ve fikrinde 
yaşayacaktır.” dedi. 

Prof. Dr. Türkan Saylan’ın isminin, 
yaşadığı sokağa verilmesi teklifi bir buçuk yıl 
önce Beşiktaş Belediyesi Meclisi’nde oy çokluğu 
ile kabul edilmişti.  Teklifin İstanbul Büyük-
şehir Belediyesi’nde çoğunluğu bulunan AK 
Parti Grubu tarafında ikinci kez reddedilmesi 
tepkileri de beraberinde getirdi. Konu ile ilgili 

mecliste söz alan CHP İBB ve Beşiktaş Belediyesi 
Meclis Üyesi Ferhunde Şirin, AK Parti Gru-
bu’nun, FETÖ kumpasıyla mağdur edilen ve 
daha sonra aklanan değerli bilim insanı Prof. 
Dr. Türkan Saylan’ı yargılamaya devam ettiği-
ni öne sürdü. İBB meclis üyesi Ferhunde Şirin 
mecliste yaptığı konuşmasında şunları söyledi; 
“Prof. Dr. Türkan Saylan’ın ömrünü cüzzamla 
savaşa ve cehaleti yenmeye adamış aydın bir 
Cumhuriyet kadını olduğunu, ülkemizin en 
gözde üniversitesi olan İstanbul Üniversitesi 
Tıp Fakültesi’nde 20 yıl Dermatoloji Ana Bilim 
Dalı Başkanlığı yapmış, Lepra Araştırma 

ve Uygulama Merkezi’ni ve Cüzzamla Savaş 
Derneği’ni kurmuş, hiç kimsenin yanına 
yaklaşmadığı cüzzamlı hastaları şefkatle ku-
caklayarak iyileştirmiş, bir şekilde ülkemizde 
cüzzamın bitmesine önder olmuş, bir doktor, 
bilim kadını ve eğitimcidir.”
‘Türkan Saylan, Uluslararası 
Gandi Ödülü alan bir bilim insanıdır’

Yaptığı özverili çalışmalarıyla 9. Cumhur-
başkanımız Süleyman Demirel ve 10. Cumhur-
başkanımız Ahmet Necdet Sezer tarafından 
ödüllendirilmiştir. Bilimsel çalışmaları ülke 
dışında da takdir görmüş yayımlanan 440 bi-
limsel yayını bulunan Türkan Saylan Hocamız 
‘Dünya Sağlık Örgütü tarafından Lebra Danış-
manlığı’na getirilmiş, dünyada çok az kişiye 
nasip olan ‘Uluslararası Gandi Ödülü’ ile onur-
landırılmıştır. Prof. Dr. Türkan Saylan, Atatürk 
ilke ve devrimlerini korumak, çağdaş eğitim yo-
luyla, çağdaş insan yetiştirmek amacıyla 1989 
yılında kurduğu ‘Çağdaş Yaşamı Destekleme 

Derneği’ aracılığıyla 100 binin üzerinde kız 
çocuğuna burs vererek eğitim desteği sağlamış 
ve bu çocukları topluma kazandırmıştır. 
‘Türkan Saylan aklandı, siz 
yargılamaya devam ediyorsunuz’

Yaptığı bu özverili çalışmalarıyla FETÖ’nün 
hedefi olan Türkan Hoca, ömrünün son 
yıllarını kanser hastalığı ve FETÖ’nün kumpas 
davalarıyla geçirmiştir. FETÖ’cü savcıların, 
Çağdaş Yaşamı Destekleme Derneği’nin bölücü 
hareketleri desteklediği iddiasıyla tutuklanan 
Türkan Saylan, 15 Temmuz sonrası bütün bu 
asılsız iddiaların FETÖ kumpası olduğunun 
anlaşılmasıyla aklanmış ancak o günleri 
görmeye ömrü yetmemiştir. Şimdi ben sizlere 
soruyorum! Ömrünü bilime ve eğitime adayıp, 
ülkemizde cüzzamı tarihe gömen, 100 binlerce 
çocuğumuza eğitim imkânı sağlayan ancak 
kumpaslarla mağdur edilen ülkemizin en 
kıymetli bilim kadınını sizler hangi gerekçey-
le yargılıyorsunuz? Türk adaletinin kumpas 

kabul edip akladığı bir davada, sizler hala neyin 
kavgasını yürütüyorsunuz? Milyonlarca kişinin 
kalbinde yeri olan Türkan Saylan’ın ismi, 
Beşiktaş Belediyesi Başkanımız Rıza Akpolat 
tarafından yaşadığı sokağa asılmıştır. Bundan 
sonra Beşiktaşlıların ve milyonların gönlünde, 
beyninde ve fikrinde yaşayacaktır.
Beşiktaş Belediye Başkanı Rıza Akpolat ; 
Türkan Saylan adını yaşatmamıza 
kimse engel olamaz 

Teklifin AK Parti İBB Meclis Grubunca ikin-
ci kez ret edilmesi üzerine sosyal medya hesa-
bından tepkilerini dile getiren Beşiktaş Belediye 
Başkanı Rıza Akpolat ise şu ifadeleri kullandı; 
Prof. Dr. Türkan Saylan’ın adının Beşiktaş’ta 
oturduğu sokağa verilmesi teklifi bugün 2. Kez 
İBB Meclisi’nde reddedildi. Saylan, cüzzamı bi-
tirmeye ve kız çocuklarının eğitimine ömrünü 
adamış, ülkemizin en değerli bilim insanla-
rındandır. Anısını yaşatmamıza kimse engel 
olamaz.  n FİDAN UĞUR-KENT YAŞAM 

Ferhunde Şirin; Türkan Saylan ismi 
milyonların gönlünde ve zihninde yaşayacak
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Deva Partisi’nin Küçükçekmece ilçe başkanı Av. Zey-
nel Önder, Neval Karagöz, Eda Ateş Adıyeke, Canan Elibol 
ve Ethem Karakule’den oluşan grup önce ilçe başkanlı-
ğında buluştu. 

Çarşıya ulaşan başkan ve ekibi yağan yağmura ve 
soğuk havaya rağmen tüm dükkanları gezerek hem alış-
veriş yaptı hem de kadınlarla uzun uzun sohbet ederek 
kadınlar gününü kutladı. 

Kadın esnafın sorunlarını dinleyen başkan bir esna-
fın çay davetini de kırmadı. Çay içilirken edilen sohbet 
sırasnda çarşı esnafından Hamiyet Oflaz’ın “Partiniz 
neden CHP ile ortak oluyor?” sorusu üzerine başkan; olu-
şan algının yanlış yöne saptırıldıığını ve bunun bilinçli 
yapıldığını belirterek Deva Partisi’nin kimseyle ortak 
olmadığın ve amacının tek başına iktidar olmak olduğu-
nu ancak bazı durumlarda ortak amaçlar doğrultusunda 
bazı fikir alışverişinde bulunma ve halkın çıkarları doğ-
rultusunda ortak hareket etme durumlarının olabile-
ceğini söyledi. Parlementer sisteme dönüş konusunda 
tüm muhalefet partilerinin “aklın yolu bir” diyerek tüm 
farklılıkları bir kenara bırakıp birlikte hareket etmesi 
Türk siyasi tarihinde benzeri görülmemiş bir durumdur 
diyerek bunun; demokrasi adına da umut verici bir adım 
olduğunu vurguladı. Ayrıca diğer partilerin iktidara gelir 

gelmez sistemi değiştirmeyi vaadetmelerinin yanlış 
olduğunu, sayın Babacan’ın önerdiği, halkın iktidardaki 
partiye güven duyması ile bu değişikliğin daha sağlam 
adımlarla yapılacağı fikrinin mutabakatın temelini 
oluşturduğunu söyledi. 

Yağan sağanak yağmura ve soğuk havaya rağmen 
tüm dükkanları gezen ve çarşı esnafının derterini dinle-
yen Önder’e halkın ortak şikayeti kötüleşen ekonomik 
koşullar oldu. İki esnafın üyelik talebinde bulunmasıyla 
başkan Önder kayıt formunu şahsen doldurarak işlemle-
ri gerçekleştirdi.

Ayrıca gazetemize verdiği demeçte; “öncelikle tüm 
emekçi kadınların kadınlar gününü kutluyorum. İstan-
bul sözleşmesiyle birlikte kadınlara karşı işlenen suçlara 
verilen cezalar ve kadına verilen haklar doğrultusunda 
güzel adımlar atılmıştı ama keşke iptal edilmeseydi. 
Ama ne yazık ki sözleşmeden çekildiler. Ama bununla 
ilgili yeni düzenlemeler yapılacağını ve bu sözleşmenin 
yeniden imzalanacağını düşünüyorum. Kadınların yan-
lızca bugün değil hergün değerinin bilinmesi ve kadın-
ların dünyadaki yeri ve öneminin anlaşılması umuduyla  
bütün kadınların kadınlar gününü tekrar kutluyorum.” 
Diyen başkan Önder esnafla hatıra fotoğrafı çektirdikten 
sonra alandan ayrıldı.

Deva Partisi’nden Hünerli Eller Çarşısı’na Ziyaret
Deva partisi küçükçekmece ilçe başkanlığı Sefaköy’de kadın-
ların el emeğiyle ürettiği ürünleri satışa sunduğu “Hünerli 
Eller Çarşısı”nı  ziyaret ederek kadınlar gününü kutladılar.



Sayfa_05.qxp_Yasam_Gazetesi  22.03.2021  20:28  Page 1

KENT GÜNCEL 18 Mart 2022 Cuma 07

Kılıçdaroğlu Maltepe’den Seslendi
Maltepe Belediyesi tarafından gerçekleştirilen Ekonomi Forumu çok geniş bir katılımla 
başladı. Foruma katılan  CHP Genel Başkanı Kemal Kılıçdaroğlu Türkiye’nin içinde bulundu-
ğu durumdan çıkışı için “Yeni kadrolar, yeni kurallar, yeni kurumlar” formülünü dile getirdi.

“Pandemi Sonrası Türkiye ve Dünya Ekonomisi” 
başlıklı Ekonomi Forumu Elite World Hotel Asia’da başla-
dı.  Maltepe Belediyesi’nin ev sahipliği yaptığı etkinliğe 
CHP lideri Kemal Kılıçdaroğlu’nun yanı sıra CHP Genel 
Başkan Yardımcıları, çok sayıda milletvekili, CHP 
İstanbul İl Başkanı Canan Kaftancıoğlu, ev 
sahipliğini de üstlenen Maltepe Belediye 
Başkanı Ali Kılıç, çok sayıda yerli ve yaban-
cı ekonomist, bilim insanı katıldı.
AÇILIŞ KONUŞMASI KILIÇ’TAN

Forumun açılış konuşmasını yapan 
Maltepe Belediye Başkanı Ali Kılıç 
ülkenin pandemi süreciyle birlikte çok 
ağır bir sosyal ve ekonomik tabloyla karşı 
karşıya olduğunu söyledi. Kılıç şöyle 
devam etti: “Gelişmiş ülkeler vatandaşla-
rına ciddi katkıda bulunurken, gelişmekte 
olan ülkeler yeterli çalışma gösteremedi. 
Türkiye’de merkezi hükümetin vatandaş-
lara yardım etmesini bırakın, neredeyse 
yerel yönetimlerin toplamak istedikleri 
bağışlara el koydular. IBAN numarası 
atarak vatandaştan destek istediler.  
40 yıldır vergi veren vatandaşa 40 gün 
sahip çıkamadılar.  Mazot ve benzine 
6-7 günde kaç kez zam yapıldı. Üretim 
hızla düşüyor, yabancı sermaye ülkeye gel-
miyor, ekonomi, işsizlik hat safhada. İki te-
mel sorun var. Sağlıklı işleyen bir hukuk 
sisteminin olmaması ve siyasete hakim 
olan ötekileştirici ve dışlayıcı siyaset anla-
yışı. Biz ikisinin de parçası olmayacağız. 
Millet ittifakı ile birleştirici olacağız.”
KILIÇDAROĞLU’NDAN ÖNEMLİ MESAJLAR

Kılıç’ın açılış konuşmasının ardın-
dan kürsüye gelen CHP Genel Başkanı 
Kemal Kılıçdaroğlu çok çarpıcı açıklama-
larda bulundu. Kılıçdaroğlu şunları söyledi: 
“Bu toplantının önemi, içinde yaşadığımız 
koşullar. Bu sorunları beraber aşmak zorundayız. 
Aşarken mutlaka bilimi, aklı, dünyayı iyi sorgulamak 
zorundayız. Var olan sorunları biliyorsunuz. Önemli 
olan biz bu sorunları nasıl aşacağız? Neler yaparsak biz 
bu sorunları rahatlıkla aşabiliriz? Bozulan düzen için ne 
yapmamız lazım? Üç tane temel kuraldan söz ediyoruz. 
Yeni kadrolar, yeni kurallar, yeni kurumlar diyoruz. Yeni 
kadrolardan kastımız devlette liyakatin olmasıdır. Bugün 
devlette var olan çürümenin temel nedeni liyakatin yok 
edilmesidir. Yeni kurallarda ise devletin saydam olması 
lazım. Bugün bürokrasi adeta kapalı bir kutu gibi. İkinci 
kural siyasette hesap verebilirlik. Kesin Hesap Komis-
yonu, harcanan bütçenin harcandıktan sonra paraların 
nereye harcandığını gösteren yasanın adına Kesin 
Hesap Kanunu diyoruz. Paranın nereye harcandığını bu 
kanun belirler. Biz, Kesin Hesap Komisyonu kuracağız ve 

başında ana muhalefetten birisi olacak. Bu komisyonun 
bir başka önemi ise kesinlikle yolsuzlukların önlenmesi 
konusunda kilometre taşıdır. TBMM adına denetim ya-
pan Sayıştay uluslararası kurallara göre denetim yaparsa 

sağlıklı raporlar gelir. Biz Sayıştay’ın da yapısını 
değiştirerek temel kurallara göre Sayıştay’ın 

denetim yapmasını sağlayacağız.”
SİYASİ AHLAK KANUNU

İsrafın da önünün alınması gerektiği-
ni savunan Kılıçdaroğlu şöyle devam etti: 
“İsrafla ilgili yürütme organı bir genelge 
çıkaracak ve israfın kesinlikle yasak-
landığını öngören kuralları duyuracak. 
Siyasi Ahlak Kanunu. Siyasetin ahlaklı, 
erdemli, hesap verebilir konumda olması 

lazım. Bu kanunu çıkaracağımızı taahhüt 
ettik. Yeni kurumlardan neyi kast ediyoruz? 
Stratejik Planlama Teşkilatı kuracağız. 

İkincisi Ulusal Vergi Konseyi kuracağız. 
İnsan Hakları Eşitlik Kurumu yeni bir 
kurum olarak ortaya çıkacak. Dolayısıyla 
demokrasinin güçlenmesi için bir çaba, 
kurum.  Sıcak siyasetin yozlaştırdığı 
kurumlar var. Bu topraklarda hiçbir 
çocuk yatağa aç girmemeli. Yardım onları 

rencide etmeden ulaştırılacak. 1971 yılın-
da parlamentonda kabul edilen 9 sigorta da-
lından biri olan aile destekleri sigortası uy-

gulanmadı. Nedeni yoksulluğu siyasete 
malzeme etmek ve onun onuruyla oyna-
mak. 50 yıldır uygulanmayan bu sigor-
tayı uygulayacağız. Var olan kurumlar 
var, siyasetin yozlaştırdığı kurumlar var. 
Merkez Bankası, Kamu İhale Kurumu 
şeffaf olacak, BDDK, Sermaye Piyasası 

Kurumu yeniden inşa edilecek. Bugün 
anayasal kurum olan ekonomik ve sosyal 

konsey yeniden inşa edilecek. Yeni kadrolar, 
yeni kurallar ve yeni kurumlar.  Bu kurumlarda 

görev alanların belirli bir strateji ile hedefe kilitlen-
mesi lazım. Strateji dört ayaklı olacak. Bir demokrasi. 
Bu yoksa can ve mal güvenliği yok, medya özgürlüğü, 
adalet, insan hakları, yargı bağımsızlığı, yabancı serma-
ye yoktur. Yok olan demokrasiyi inşa etmek, var olan bas-
kıcı rejimi sonlandırmak. İkincisi üreten Türkiye. Sanayi 
ve teknolojide katma değeri yüksek ürün üretmesi lazım. 
Üniversitelerin bilgi üretmesi gerekiyor. Üniversitelere sı-
cak siyasetin girmemesi ve her türlü düşüncenin özgürce 
tartışılması lazım. Güçlü bir sosyal devletin inşa edilmesi 
lazım. Hakça bölüşmezseniz o ülkede barışı sağlayamaz-
sınız. Aile Destekleri Sigortası dedik.

Dördüncüsü de sürdürülebilirlik. Teknoloji, sosyal 
devlet anlayışı sürekli gelişen bir kavramdır. Değişen 
tüm alanlarda kendinizi yenilemeniz gerekiyor. Ben 
sadece Türkiye’den söz ettim. Bu toplantının verimli 
olmasını dilerim.” n Kent Yaşam
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Yılmaz’dan İBB’ye üreticiler 
için mezbahane çağrısı

Volkan Yılmaz, yaptığı konuşmada Silivri’de inşası 
devam eden hayvan pazarına bir mezbaha yapılmasının 
şart olduğunu dile getirerek İBB’ye yetki devri çağrısında 
bulundu. Başkan Yılmaz’ın gündeminde İstanbul’un 
tarım ve hayvancılıktaki yeri ve Silivri Belediyesinin yerel 
üreticilere yönelik yaptığı destekler de vardı.
 “İBB KÖYLÜYE VERDİĞİ ALIM GARANTİSİ SÖZÜNÜ UNUTTU”

İBB’nin tarım ve hayvancılıkla uğraşan üreticilere 
yaptığı destekler konusundaki bazı eksiklikleri dile getiren 
Başkan Yılmaz, “Yerel yöneticilerin, ilçe belediyelerinin ve 
İBB’nin İstanbul’daki tarımı ve hayvancılığı desteklemek 
adına yaptığı bazı çalışmalar var. İBB’nin yapmış olduğu 
çalışmalara hem bu kürsüden hem de Silivri’de yaptığım 
toplantılarda her zaman teşekkür ettim. Teşekkür etmeye 
de devam edeceğim lakin gerekli uyarıları, eleştirileri ve 
değerlendirmeleri de ısrarla paylaşmayı sürdüreceğim. 
İBB, 2021 yılında köylerimize fide, silajlık mısır tohumu ve 
kuzu yemi dağıttı. Sebze fidelerini dağıtırken alım garan-
tisi vermişlerdi. Köylü bu fideleri aldı, ilaçladı, gübreledi, 
suladı ancak ürünü hasat ettiğinde karşısında İBB’yi bula-
madı. Çünkü İBB alım garantisi sözlerini unuttu. İBB bu 
ürünleri Moda’da, Kadıköy’deki köy ve köylü pazarlarında 
satabileceğini söylemişti ancak Silivri’nin Danamandıra, 
Çatalca’nın Nakkaş, Arnavutköy’ün Durusu köyündeki fide 
eken köylünün bu ürünlerini Kadıköy’deki pazarda sata-
mayacakları gün gibi aşikârdı. Kuzu yemi dağıtımına da 
bizim itirazımız şu olmuştu: İBB kuzu yemini dağıtırken 
Damızlık Sığır Yetiştiricileri Birliğine üye olma şartı arıyor-
du. Silivri’den örnek verecek olursam bu desteği bir köyden 

1 veya 2 kişi alabiliyordu. Biz bu şartın kaldırılmasını ve dar 
gelirli hayvancının, çiftçinin de bu desteklerden faydalana-
bilmesini talep etmiştik. Bu yıl İBB büyükbaş hayvan yemi, 
fide, ayçiçek tohumu ve silajlık mısır tohumu dağıtılacağı-
nı ilanlara çıktı ve yine Damızlık Sığır Yetiştiricileri Birliği-
ne üye olma şartı aranıyor. Gelin bunu kaldırın! Dar gelirli 
hayvancıya küçük dilimlerle bu destekleri verin!” dedi.
“ÇİFTÇİLERİMİZİ DESTEKLEMEYE DEVAM EDECEĞİZ”

Silivri Belediyesinin tarımsal üretim noktasında neler 
yaptığını ve üreticilere yönelik desteklerini anlatan Başkan 
Volkan Yılmaz, “Biz, ‘Silivri için üretiyor, Türkiye için 
geliştiriyoruz’ mottosuyla yola çıktık. Göreve geldiğimizde 
Silivri Belediyesinin TÜRAM’ın dışında ektiği, biçtiği bir 
yer yoktu. İlk iş olarak Belediyemizin arsalarını ve tarla-
larını tespit ettik. Bu tespite başladığımızda ne gördük 
biliyor musunuz? Silivri Belediyesinin mülkiyetinde olan 
ama kimin ektiği, kimin biçtiği belli olmayan yerler vardı. 
Arazilerin bir kısmının da eşe, dosta, partiliye kirasız bir şe-
kilde ektirilip biçtirildiğini gördük. Bu arsaları tespit ederek 
Tarımsal Hizmetler Müdürlüğümüz marifetiyle buralarda 
çiftçilik faaliyetlerine başladık. Elde ettiğimiz ürünlerle 
Silivrili çiftçilerimizi desteklemeye devam edeceğiz.” ifade-
lerini kullandı.
“HAYVAN PAZARIMIZIN MEZBAHASI EKSİK”

Yapımı devam eden Silivri Belediyesi Hayvan Pazarında 
bir mezbaha olmasının şart olduğunun altını çizen Başkan 
Volkan Yılmaz, “İstanbul’un Avrupa yakasındaki ilk ve tek 
hayvan pazarı şu an Silivri’de yapılıyor. Açılışını inşallah 
nisan ayının sonunda yapacağız. 15.000 m² alan üzerine 

kurduğumuz hayvan pazarının içerisinde idari bina, ka-
feterya, mescit, tuvaletler, dezenfektan havuzu, çökertme 
havuzu ve gübre deposu yer alacak. Silivri’de, Çatalca’da, 
Çerkezköy’de, Çorlu’da, İstanbul’da hayvancılık yapan tüm 
üreticiler bu pazar sayesinde aradan tüccarı çıkaracak ve 
hayvanını gelip burada satabilecek. Ancak bu pazarın mez-
baha ayağı eksik. Hayvanı satın alan kişinin aynı zamanda 
burada hijyenik şartlarda hayvanını kestirebilmesi gereki-
yor. Buradan İBB Başkanımız Sayın Ekrem İmamoğlu’na 
ve İBB yönetimine açık çağrı yapıyorum: Dilerlerse hayvan 
pazarımızın bulunduğu arsanın içerisine bir mezbahane 
yapabilirler. Bu konuda ortaklık yapabiliriz. Yok bu bizim 
derdimiz değil diyorsanız da görev yetki ve sorumluluğu Si-
livri Belediyesine devredebilirsiniz. Ayrıca mezbaha ile ilgili 
olarak bir konuya daha temas etmek istiyorum. İBB’nin bir 
önceki yönetimi Çatalca Kestanelik’te çok modern bir mez-
baha inşaatına başlamıştı. Yüzde 80-85 oranında buranın 
yapımı tamamlanmıştı. Ekrem Bey zamanında bu sürecin 
sonuna gelinmiş ve açılış noktasında ihale yapılmıştı. 2021 
Ocak ayında yapılan ihale sonuçlandı. İhale neticesinde bir 
şirket mezbaha ihalesini aldı ve mezbaha çalıştırma işinin 
sahibi oldu. Ancak o gün bugündür, 15 aydır o mezbaha bir 
türlü açılamadı. Biz normalde bugün MHP Grubu olarak 
bu mezbahanın niye açılmadığıyla ilgili bir soru önergesi 
verecektik lakin soru önergeleri çarşamba gününe alınmış. 
Burası açılmadığı için Silivri’de, Çatalca’da, Arnavutköy’de, 
İstanbul’da hayvancılık yapan vatandaşlarımız hayvanını 
kestirirken zarara uğruyor. Bu konuyu hızlı bir şekilde 
sonuçlandırmanız gerekiyor.” diye konuştu.

İBB Meclisi Mart ayı toplantısında konuşan Silivri Belediye Başkanı Volkan Yılmaz, Silivri’de inşası devam eden hayvan 
pazarına bir mezbaha yapılmasının şart olduğunu dile getirerek İBB’ye yatırım veya yetki devri çağrısında bulundu. 
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Tarihçi-Yazar Dr. 
Ahmet Anapalı, Ümrani-
ye Belediyesi ile İlçe Milli 
Eğitim Müdürlüğü’nün 
ortaklaşa düzenlediği Aka-
demi Genç Kültür Sanat 
Buluşmaları programının 
konuğu oldu.

Alanında isim yap-
mış olan yazar, sanatçı, 
sporcu, akademisyen ve 
araştırmacılarla öğren-
cilerin bir araya getirildiği 
Akademi Genç Kültür Sanat 
Buluşmaları devam ediyor. Bu 
programlar öğrencilerin sosyal, 
kültürel ve kişisel gelişimleri-
ne önemli katkıda bulunuyor. 
Öğrenciler ders saatleri dışında 
gerçekleşen söyleşi, konferans 
ve seminerler sayesinde önemli 
isimlerle tanışarak, farklı bakış 
açıları kazanıyor.

Bu kapsamda Tarihçi-Yazar 

Dr. Ahmet Anapalı, Türkiye 
Çimento Müstahsilleri Birliği 
Mesleki ve Teknik Anadolu 
Lisesi öğrencilerine “Son Kale 
Çanakkale” adlı bir konferans 
verdi. Anapalı, gençlere tarihin 
seyrini değiştiren ve Türkiye 
Cumhuriyeti’nin kuruluşunun 
önünü açan Çanakkale Zafe-
ri’nin önemini, siyasi, sosyal 
ve tarihsel boyutunu anlattı. 
Gençler konferansı ilgiyle 
dinledi.

Akçansa 2021’de alternatif yakıt kullanımıyla 

155 bin ton fosil yakıta eşdeğer 
enerji kazanımı sağladı
2030 Sürdürülebilirlik Hedefleri doğrultusunda çalışmalarını sürdüren Akçansa, ‘Artı Yaşam’ sloganıyla çevrenin ko-

runmasından toplumsal fayda sağlamaya kadar geniş ve kapsamlı bir çerçevede olumlu etki yaratmaya odaklanıyor.

Şirket 2030 Sürdürülebilirlik He-
defleri yolculuğunun ilk yılında tüm 
fabrikalarında alternatif yakıtları kul-
lanarak 155 bin ton fosil yakıta eşdeğer 
enerji kazanımı sağladı. 

Halihazırda alternatif yakıt kulla-
nımında yüzde 19,1 seviyesinde olan 
şirket, 2030 yılında bu oranı yüzde 
35’e çıkarmayı hedefliyor. Öte yandan 
Akçansa, geliştirdiği düşük karbonlu 
ürünler ile çevresel ayak izini azaltmayı 
amaçlıyor. 

2010 yılında, çimento sektöründe 
bir ilke imza atarak 2020 Sürdürülebi-
lirlik Hedeflerini açıklayan Akçansa, 
sürdürülebilirlik odaklı çalışmalarında 
gelecek 10 yılın yol haritası niteliği 
taşıyan 2030 Sürdürülebilirlik Hedef-
lerini paylaştı. Şirket sürdürülebilir 
bir geleceğe doğru çıkmış olduğu yeni 
yolculuğunu ‘Artı Yaşam’ sloganıyla 
ifade ediyor. 
“Sürdürülebilir geleceğin yapı taşı-
yız”

Akçansa Genel Müdürü M. Zeki 
Kanadıkırık, konuya ilişkin yaptığı 
değerlendirmede “2030 Düşük Karbon 
yol haritamız kapsamında, alterna-
tif hammadde ve alternatif enerji 
kaynaklarındaki kullanım oranları-
nın artırılması en öncelikli gündem 
maddelerimiz arasında bulunuyor. 
Kendimizi, ‘Sürdürülebilir geleceğin 
yapı taşı’ olarak konumlandırıyoruz. 
Akçansa olarak alternatif yakıtların 
kullanımında önemli bir birikime sahi-
biz. Benimsemiş olduğumuz döngüsel 
ekonomi yaklaşımımız doğrultusunda 
fabrikalarımızda yılda ortalama 500 bin 
tonun üzerinde atığın geri kazanımını 
sağlıyoruz. Alternatif yakıt kullanımın-
da yüzde 19 seviyesi ile sektör ortalama-
sının oldukça üzerindeyiz. Öte yandan 
her yıl yaklaşık 80.000 m3 yağmur 
suyunu toplama havuzlarımızdan geri 
kazanıyoruz. Bu miktar, 351 bin kişinin 
günlük su ihtiyacına karşılık geliyor. 
Böylelikle, en önemli doğal kaynakla-
rımızdan biri olan suyun daha etkin 
kullanımını destekliyoruz” dedi. 
Sürdürülebilir ürünler ile geleceğe 
yol alıyor

Akçansa ürettiği özel ürünler ile çev-
re dostu ve yenilikçi yaklaşımını ortaya 
koyuyor. Sınıfında üretilen ilk ve tek ak-
redite performanslı çimento ürünü olan 
ve yüzde 15 daha az emisyon sağlayan 
Solidcem,Galataport projesinde zemin 
güçlendirici olarak kullanıldı. 1803 Be-
ton ürününde ise, alternatif hammadde 
kullanımı ile ürünün çevreye olan etkisi 
standart ürüne kıyasla yüzde 55 oranın-
da azaltıldı. Kurum, 1915 Çanakkale 
Köprüsü’nde kullandığı Smart Beton 
ürünü ile betona yerleştirdiği akıllı sen-
sör aracılığıyla beton dayanımını anlık 

takip edebiliyor. 
Düşük karbon ekonomisine geçişi 
destekleyen hedefler

İklim değişikliğinin etkilerini en aza 
indirmek ve sera gazı salımını azaltmak 
için sorumluluk üstlenen Akçansa, 
karbon ayak izini düşürmeye odaklanı-
yor. Akçansa’nın hedefinde alternatif 
yakıt kullanımını yüzde 35, biyokütle 
kullanımını ise yaklaşık 2 kat artırarak 
yüzde 12’ye yükseltmek bulunuyor. 

Şirketin faaliyetleri doğrultusunda 
meydana gelen sera gazı yoğunluğu 
2017- 2021 yılları arasında yüzde 27 
azalırken, enerji verimliliği projeleriyle 
de önceki döneme oranla enerji tasar-
rufu yüzde 64 oranında artış sağladı. 
Akçansa, tüm fabrikalarında alternatif 
yakıt oranını artırmaya odaklandı ve 
böylece atıktan geri kazanılan enerji 
oranında geçen yıla göre yüzde 25 artış 
kaydedildi. 2030 yılında, yenilenebilir 
enerji kaynaklarından enerji kullanım 
oranının yüzde 22 olarak gerçekleşmesi 
hedefleniyor.

Akçansa, 2030 yılına kadar, toplam 
ürettiği ton ürün başına karbon emis-
yonunu 649 kg/t seviyesine düşürmeyi, 
faaliyetleri sonucu oluşan atıkların 
tamamını yüzde 100 geri kazanmayı 
ve su tüketimini yüzde 13 azaltmayı 
hedefliyor. 
Sürdürülebilir dünya için dijital 
çözümler

Akçansa sahip olduğu sürdürüle-
bilirlik stratejisi kapsamında dijital 
dönüşüm alanında belirlediği hedeflere 
ulaşmak üzere çalışmalarını sürdürü-
yor. Şirket, 2030’a uzanan sürdürülebi-

lirlik yolculuğunda otonom üretim ile 
faaliyet gösteren tesis sayısını yükselt-
meyi, altyapı iyileştirmeleri ile uzak-
tan çalışabilirliği artırmayı, üretim 
sürecindeki dönüşümler ile enerji ma-
liyetlerini optimize etmeyi ve Sabancı 
Üniversitesi iş birliği ile yapılan dijital 
ikiz akademik çalışmalarına endüstri-
yel desteğini sürdürmeyi hedefliyor. 
‘İyi bir komşu olmak’ öncelikli hedef-
ler arasında

Akçansa, faaliyet gösterdiği tüm 
bölgelerde, ‘iyi bir komşu olmak’ anla-
yışı ile toplumun her kesiminin ihti-
yaçlarını önemsiyor ve yaşam kalitesini 
yükseltmek, daha güvenli ve refah dolu 
bir dünyanın oluşumuna katkı sağla-
mak amacıyla projeler geliştiriyor. 

Şirketin hayata geçirdiği tüm çalış-
maların merkezinde ‘insan’ bulunuyor. 
Akçansa, Toplumsal Cinsiyet Eşitliği 
konusuna da hassasiyetle yaklaşırken, 
bu kapsamda Cinsiyet Eşitliği Politika-
sını güncelleyerek tüm çalışanlarıyla 
paylaştı. İş yapış şekillerini geliştirmek 
ve insan kaynağını ihtiyaç duyduğu 
yetkinliklerle donatmak amacıyla “Fu-
ture of Work” (İşin Geleceği) projesini 
uygulamaya alan Akçansa, çalışanları-
nın ihtiyaç duydukları gelişim fırsatları 
için öncü uygulamalar hayata geçiriyor.  

Kurum ayrıca, iş sağlığı ve güvenliği 
konusunu da en öncelikli konu baş-
lıkları arasında değerlendiriyor. Hem 
çalışanları hem alt işverenleri için iş 
sağlığı ve güvenliği kültürünü güç-
lendirmek için faaliyetlerini sürdüren 
Akçansa, 2030 için ‘Sıfır Kaza’ hedefiy-
le geleceğe yol alıyor. 

ÖĞRENCİLERE “SON KALE 
ÇANAKKALE” KONFERANSI

Cam Tavanı Delen 
Kadınlar  İle 

Tümbikon El Ele
Tüm Bürokratlar ve İş İnsan-

ları Konfederasyonu (TÜMBİKON 
)  ev sahipliğinde, Cam Tavanı 
Delen Kadınlar Platformu işbirli-
ğiyle Dedeman Otel’de gerçekle-
şen törende her biri kendi dalında 
uzman 15 kadına, yaptıkları 
başarılı çalışmalar için, “Emeğe 
Saygı Duruşu” ödülü verildi.

Dünya Kadınlar Günü’ne 
ithafen 15 Mart’ta gerçekleştiri-
len “Kadın Emeğine Saygı 
Duruşu” töreni klasik 
müzik dinletisi 
ve hoş geldiniz 
kokteyli ile 
başladı. Gülgün 
Feyman’ın 
okuduğu mani-
festodan sonra 
açılış konuşmasını 
Cam Tavanı Delen 
Kadınlar Platformu 
Başkanı ve TÜMBİKON Genel 
Başkan Yardımcısı Asuman Kara-
şabanoğlu yaptı. Karaşabanoğlu, 
8 Mart gününün bir anma, 
bir kutlama günü değil, kadın 
emeğine bir saygı duruşu günü 
olduğunun altını çizdi.

Kadınların sosyal ve eko-
nomik yaşamdaki öncü rolüne 
vurgu yapan gecenin ev sahibi 
TÜMBİKON Genel Başkanı Cev-
det Akay, ”Türkiye’ye yayılan bir 
yapıyız.  Kadınlarımız ve gençle-
rimiz bizim için önemli. Bugün 
aramızda; bilimde, sanatta, kül-
türde başarılı çalışmalara imza 
atmış, saygı duruşunu hak etmiş 
hanımefendiler var. Bu vesileyle 
onları tebrik ediyorum. Geçmişte 
nasıl milli mücadelede, kurtuluş 
savaşında kadın kahramanları-
mız varsa, sizlerde günümüzün 
kadın kahramanlarısınız. Bize de 

görev olarak sizleri desteklemek 
ve daha iyi çalışmalar yapmak 
üzere zemin hazırlamak düşüyor. 
Bu vesileyle TÜMBİKON olarak 
her zaman kadınların yanında 
olduğumuzu ve siyaset dünyasın-
da, iş dünyasında ve sivil toplum 
kuruluşlarında daha fazla yer 
almalarını arzu ettiğimizi ifade 
etmek istiyorum.” şeklinde 
konuştu.

Farklı uzmanlık 
alanlarından 15 saygın 

isime ödüllerini 
TÜMBİKON Genel 
Başkanı Cevdet 
AKAY, Cam 
Tavanı Delen Ka-
dınlar Platformu 
Başkanı Asuman 

Karaşabanoğlu, 
TÜMBİKON’da görev 

yapan başkan ve başkan 
yardımcıları, Eski Bakan 

Yüksel Yalova, Kürşad Tüzmen, 
Cumhurbaşkanı Danışmanı 
ve Darülaceze Başkanı Hamza 
Cebeci, İBB STK’lar Danışmanı 
Hasan Akkuş ve Spor Programı 
Yorumcusu Hayri Ülgen’den aldı.

Uluslararası başarılara imza 
atmış, bu uğurda bir ömür 
vermiş, her biri kendi dalında 
uzman olan; Ayşe Kulin, Ayşe 
Tek, Deniz Ülke Arıboğan, Ganire 
Paşayeva, Gülten Abdula, Hülya 
Aksular, Işık Sadık Ahmet, İdil 
Biret, Meriç Hızal, Necla Arat, 
Nurhan Atasoy, Özlem Türeci, 
Pervin Hayrullah, Semahat 
Demir, Zuhal Olcay’dan oluşan 
15 kadına yaptıkları başarılı 
çalışmalar için, “Emeğe Saygı 
Duruşu” ödülleri verildi.

n SIDDIKA BAYLAN / KENT 
YAŞAM

ÖDÜLLÜ FOTOĞRAF YARIŞMASI BAŞVURULARI BAŞLADI
“Sarıyer Belediyesi 6. Ulusal Fo-

toğraf Yarışması" başvuruları başladı. 
"Objektifimden Sarıyer" temasıyla dü-
zenlenen ödüllü yarışmaya son başvuru 
tarihi 2 Aralık 2022 olarak belirlendi.

Sarıyer Belediyesi’nin, sanatın 
gelişmesi ve yeni yeteneklerin ortaya 
çıkmasına katkı sağlamak amacıyla her 
yıl düzenlediği Ulusal Fotoğraf Yarış-
ması’nın 6. sı için başvurular başladı. 
On sekiz yaşını doldurmuş fotoğraf 
meraklılarının yanı sıra fotoğraf sanatı-
na kendisini adamış profesyonellerin 
katılımına açık olan yarışmada, fotoğ-
raflar usta sanatçılardan oluşan jüri 
üyeleri tarafından değerlendirilecek. 
Türkiye Fotoğraf Sanatı Federasyonu 
(TFSF) onaylı yarışmanın sonuçları 16 
Aralık 2022’de açıklanacak. Birinciye 7 
bin 500, ikinciye 5 bin, üçüncüye 3 bin 
lira para ödülünün yanı sıra 3 kişiye 
biner liralık mansiyon ödülü, bir kişiye 
ise iki bin liralık özel ödül verilecek.
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BOZKURT: “ESENYURT TİCARET VE SANAYİNİN MERKEZİ OLMALI”

Bozkurt, sanayi kuruluşu 
temsilcilerini ağırladı

Esenyurt Belediye 
Başkanı Kemal Deniz 
Bozkurt, Esenyurt ve 
Beylikdüzü'ndeki birçok sa-
nayi kuruluşunu bir araya 
getiren ESİDER, SANDER 
ve BEYSİAD başkanlarıyla 
bir araya geldi. Esenyurt 
iş dünyasının yurt dışı ile 
ticaret hacminin geliştiril-
mesi konusunun masaya 
yatırıldığı toplantıda birlik 
ve beraberliğe değinen 
Başkan Bozkurt: “Hepimiz ülkemize 
hizmet ediyoruz ve işlerimizi birbirine 
senkronize edersek ülkemize daha faydalı 
oluruz” dedi. 

Esenyurt Belediye Başkanı Kemal 
Deniz Bozkurt, ilçenin ticari hacmini 
geliştirmek amacıyla Esenyurtlu sanayi 
kuruluşu temsilcileri ve iş insanlarıyla 
makamında toplantı gerçekleştirdi. Bele-
diye Başkan Yardımcıları Selçuk Güner-
han, Veysel Bal, Halis Şimşek, Hayrettin 
Babahan ve Ali Susuz’un yanısıra birim 
müdürlerinin de hazır bulunduğu top-
lantıya SANDER Yönetim Kurulu Başkanı 
Mehmet Kocasakal, ESİDER Yönetim 
Kurulu Başkanı Emin Armağan Şakar ve 
BEYSİAD Yönetim Kurulu Başkanı Adnan 
Şahin katıldı. Toplantıda, Esenyurt’taki 
sanayicilerin sorunları, belediye ile koor-
dinasyon halinde yapılması planlanan 
çalışmalar, Esenyurt iş dünyasının yurt 

dışı ile ticaret hacminin geliştirilmesi, 
Almanya ile Türkiye arasında ticari ilişki-
lerin geliştirilmesi, Esenyurt’ta istihdam 
gibi konu başlıkları masaya yatırıldı. 
Toplantıda ayrıca Esenyurt Belediyesi 
tarafından yapılması planlanan İş ve 
İnsan Kaynakları Çalıştayı konusu da 
değerlendirildi. 
“BİZİM ORTAK AKIL ÜRETİP BİRLİKTE 
HAREKET ETMEMİZ LAZIM”

İlçeyi ticaretin merkezi yapma nokta-
sında atılması gereken adımlara dikkat 
çeken Bozkurt, yurt dışı ticaret hacminin 
geliştirilmesi için ilçenin stratejik ko-
numunun önemini vurguladı. “Türkiye 
ve Almanya ilişkilerini geliştirmek için 
Türkiye’ye gelen Alman Milletvekili Dr. 
Joe Weingarten’ı Esenyurtlu sanayicilerle 
buluşturduk. İki ülke arasındaki iş birlik-
lerini ve Esenyurt’ta istihdam yaratacak 
yatırımları görüşmeye devam ediyoruz” 

diyen Bozkurt: “Bizim, ortak akıl üretip 
birlikte hareket etmemiz lazım. Sorunla-
rımızı biz çözeriz. İstikrarlı büyümenin 
ön koşulu; sizlerin, bizlerin ve vatan-
daşlarımızın on yıl öncesini görmesini 
sağlamaktır. Esenyurt ticaret ve sanayi-
nin merkezi olmalı, çünkü demir yolu, 
uluslararası kara yolu ve deniz yolu yanı 
başımızda” ifadelerini kulandı. Almanya 
ile ticari ilişkilerin bir fırsat olduğunu, 
Esenyurt'ta bir ticaret merkezinin olması 
ve bu ticari hacminin daha da geliştiril-
mesi gerektiğine değinen sanayiciler ise 
bir araya gelmekten memnun olduklarını 
belirterek Kemal Deniz Bozkurt’a teşek-
kür etti. 

Toplantı, yapılması planlanan İş ve 
İnsan Kaynakları Çalıştayı konu başlık-
larının görüşülmesinin ardından toplu 
olarak çekilen hatıra fotoğrafı ile sona 
erdi. n Kent Yaşam

Her hafta İstanbul’un farklı 
bir ilçesine oyunlarını götüren İBB 
Şehir Tiyatroları, Sen İstanbul’dan 
Daha Güzelsin oyunuyla Bakırköy 
seyircisiyle buluştu.

Murat Mahmutyazıcıoğlu’nun 
yazıp yönettiği Sen İstanbul'dan Daha 
Güzelsin oyunu, 15 Mart 2022 Salı 
günü Bakırköy Yunus Emre Kültür 
Merkezi’nde sahnelendi. İBB Şehir Ti-
yatroları oyunları sezon boyunca her 
hafta İstanbul’un farklı bir ilçesinde 
sahnelenmeye devam edecek. 
Sen İstanbul'dan Daha Güzelsin

Bir ailenin üç kadını; annean-
ne, kız ve torun… Üçünün ortak 
yazgısı, aynı mekânda, dile gelen-
lerden daha çok içlerinden sessiz 
sedasız geçen cümlelerde gizli… 
Erkeklerin yalnız ve eksik bıraktığı 
yaşamlarında, birbirlerine tutu-
nurken ve giderek birbirine benzer-
ken, geçmiş, şimdi ve gelecek içiçe 

geçiyor. Sen 
İstanbul’dan 
Daha Güzel-
sin, İstanbul 
fonunda 
Ayfer, Başak 
ve Melis’in 
hikâyesini 
anlatıyor. 
Kadının 
değişmeyen 
hikâyesini…

“Kucağıma almışım seni… yürü-
müşüz beraber, çelik tellere bak-
mışım, çimentoya, karşıdan yeni 
yeni çıkan uzun binalara… yerdeki 
asfalta bakmışım… yolun yarısında 
yorulanların sigara dumanları ara-
sından geçmişiz, ter kokusu her yer 
Allah kahretsin, “boğaz havasının 
içine ettiniz” diye bağırdım. ‘gel 
kız eve gidiyoruz, sen İstanbul’dan 
daha güzelsin’ O gün hayatımın en 

güzel günüymüş, meğerse…”
Oyun, anlatı geleneğiyle tiyat-

ronun çağdaş araçlarını buluşturan 
oyun, “üç anlatıcılı bir kurguyla 
ilerliyor. Mekânın birliğine hikâ-
yenin parçalanmışlığı ekleniyor ve 
farklı bir kurgu ortaya çıkıyor. Bu 
kurgu, geçmiş, gelecek ve şimdide 
çakılı kalmış üç hikâyeyi birleştiri-
yor. Zamanla üç hikâye de tekleşi-
yor ve ‘kadın’ın hikâyesine dönüşü-
yor…”

KAĞITHANE BELEDİYESİ 
7 BİN ÖĞRENCİNİN SINAV 

ÜCRETİNİ KARŞILADI

Kağıthane Belediyesi, Yükseköğre-
tim Kurumları Sınavı’na girecek 7 bin 
üniversite adayının sınav giriş ücretle-
rini karşıladı.

Kağıthane Belediye Başkanı Mevlüt 
Öztekin'in seçim öncesi sözünü verdiği 
53 projeden biri olan ‘Gençhane’ projesi 
kapsamında; ilçedeki üniversite aday-
larının sınav giriş ücretleri belediye 
tarafından karşılandı. Projeden 7 bin 
genç yararlandı.

Kağıthane Belediyesi projeden 
yararlanmak isteyen gençlere herhangi 
bir ön şart koşmayarak ihtiyaç sahibi 
olmalarını yeterli sebep olarak sundu.

Kağıthane Belediye Başkanı Mevlüt 
Öztekin yaptığı açıklamada; ''Üni-
versite hayali kuran gençlerimizin 
derslerine daha rahat çalışabilmeleri 
için 3 adet Millet Kıraathanesi açtık. 
Tesislerimizde ücretsiz üniversiteye 

hazırlık kursları veriyoruz. Ayrıca üni-
versite adayı gençlerimiz için 200 binin 
üzerinde soru ve 5 bin videolu konu 
anlatımından oluşan online kurslar 
düzenliyoruz. Sınav sonrası üniversite 
adaylarına da tercih desteğinde bulu-
nuyoruz. Gençlerimizin sınav stresini 
en aza indirmek adına da alanında uz-
man psikologlarımız ile terapi hizmeti 
de veriyoruz.'' diye konuştu.

Mesut Üner “Teşekkürler
kanatsız beyaz melekler”

Çatalca da son üç yılda 
sadece ilçeye kazandırılan pro-
jelerle değil, sosyal ve kültürel 
etkinliklerle de adından söz 
ettirmeye devam eden Belediye 
Başkanı Mesut Üner, dünya-
da baş gösteri zorlu pandemi 
sürecinde zorlu şartlarda görev 
alan sağlık çalışanlarına ‘’14 
Mart Tıp Bayramı’’ etkinlik-
leri kapsamında programlar 
organize etti.

Başkan Mesut Üner’in 
talimatıyla harekete geçen 
Kültür İşlerinden Sorumlu 
Meclis Üyesi Tuba Uzun ve eki-
bi, İstanbul’un en büyük yüz 
ölçümlü ilçesi Çatalca’da bu-
lunan tüm sağlık çalışanlarını 
ziyaret edip, günün anısına 
hediyeler takdim ettiler. Gün 
boyunca süren programların 
finali Çatalca İlyas Çokay Dev-
let hastanesinde gerçekleşti. 
Günün anısına kesilen pasta 
ve yemek ikramının ardından 
Üner, tüm sağlık çalışanlarını 
tek tek ziyaret edip, hediyeleri-
ni takdim etti. Sağlık çalışan-
ları da Başkan Mesut Üner’e 
jestleri için teşekkür ettiler. 

Gün boyunca gerçekleşen sağlık 
çalışanlarına ziyaretler sonunda 
açıklamalarda bulunan Başkan 
Mesut Üner; ‘’Çok zorlu pandemi 
şartlarında Çatalca’mızda büyük bir 
özveriyle görev yapan kanatsız beyaz 
meleklerimizi ‘’14 Mart Tıp Bayramı’’ 

etkinliklerimiz kapsamında ziyaret 
ederek, günün anısına hediyelerimizi 
takdim ettik. Kanatsız beyaz melek-
lerimize ne yapsak az ve yarım kalır. 
Çatalca’mızda her zaman yanınız-
da olduk, yarınlarda da yanınızda 
olmaya devam edeceğiz. Teşekkürler 
kanatsız beyaz melekler. Gününüz 
kutlu olsun.’’ dedi.

İBB ŞEHİR TİYATROLARI SEYİRCİYLE BULUŞTU

Kartal’da Türk Halk Müziği Korosu’ndan Kadınlar Günü Konseri
‘8 Mart Dünya Kadınlar 

Günü’nü, bir hafta boyunca 
kutlanmasını kararlaştıran 
ve çeşitli etkinliklerle renk-
lendiren Kartal Belediyesi, 
kutlamalar kapsamında Kartal 
Belediyesi Türk Halk Müziği 
Korosu’nun muhteşem konseri 
ile Kartallı kadınlara unutama-
yacakları bir gün yaşattı.

Kartal Belediyesi Türk Halk 
Müziği Korosu; Şef Özgür 
Doğan yönetiminde Kartal 
Belediyesi Hürriyet Kültür 
Merkezi’nde verdiği 8 Mart 
Dünya Kadınlar Günü Konseri 
ile Kartallılara doyumsuz bir 
müzik ziyafeti sundu.

Kartal Belediyesi Başkan 
Yardımcısı Adem Uçar, Kartal 
Belediyesi Meclis Üyesi Şefik 
Özdemir, mahalle muhtarları, 
Kartal Belediyesi iştiraklerinin 
yöneticileri, Kartal Belediyesi 
Birim Müdürleri de konseri din-
lemeye gelenler arasındaydı.

Yaklaşık 2 saat süren kon-
serde koronun seslendirdiği 
türkülerin yanı sıra; bazı sanat-
çılar da solo performans sergile-
di. 2009 yılında sanatçı Özgür 
Doğan tarafından kurulan ve 
o tarihten beri çalışmalarına 
devam eden Kartal Belediyesi 
Türk Halk Müziği Korosu’nun 
performansı salonu dolduran 

kalabalıktan büyük alkış aldı.
Kartallı iki çocuk da konse-

rin sonunda sahneye çıkarak, 
kendi elleri ile yazıp boyadıkları 
‘Savaşa Hayır’ pankartını açtı. 
Koro üyeleri ve konseri dinle-
meye gelen Kartallılar da alkış-
ları ile çocuklara destek verdi.

Konserin ardından sahneye 
davet edilen Kartal Belediyesi 
Başkan Yardımcısı Adem Uçar, 
tüm kadınların 8 Mart Dünya 
Kadınlar Günü’nü kutladıktan 
sonra, Türk Halk Müziği Koro-
su Şefi Özgür Doğan’a ve koroya 
katkılarından dolayı teşekkür 
etti.
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ESENCAN HASTANESİ
GAZİLERLE ‘ÇANAKKALE

GEÇİLMEZ’ DEDİ
Bölgemizin köklü sağlık 

kuruluşlarından olan Özel 
Esencan Hastanesi yine bir 
farkındalık yaptı. 18 Mart Ça-
nakkale Zaferini hastaneden 
giriş katında bir fuaiye alanı 
oluşturdu. Milli mücadele 
dönemine ait fotoğraflarla 
hastaneyi süslediler. Esen-
yurt Gaziler Derneği Esencan 
Hastanesinde ağırladılar. Ga-
zilere çiçekler hediye edildi. 
Gaziler unutulmadı 

Gaziler Dernek Başkanı 
İsmail Kalaycıoğlu’da yaptığı 
konuşmasında böylesi bir 
anlamlı bir günde bu organi-
zasyonu hazırlayan Esencan 
Hastanesine ve yöneticilerine 
teşekkür etti.

Esencan Hastanesi Genel 
Müdürü Öğretim Üyesi Opr. 
Dr. Atakan Özkan ise yaptığı 
konuşmasında katılımcıla-
rı duygulandırdı. Özkan, ‘ 
Bugün 107. yılını kutladı-
ğımız Çanakkale Zaferimizi 
organizasyonunu Ülkemizin 
kurtuluşunda büyük emekleri 
olan gazilerimizle kutlamak 
istedik. Onlara minnet borç-
luyuz.’ Diyen Dr. Atakan Öz-

kan günün anlam ve önemini 
anlatan konuşmasında ise, 
‘Tarihini bilmeyen toplumlar 
yok olmaya mahkûmdur. Bu 
yüzden bizler tarihimizi asla 
unutmayacağız.
Özkan, ‘Tarihimizi asla 
unutmayacağız’

Çanakkale Savaşı batılı 
ülkelerin oluşturduğu itilafa 
karşı Osmanlı Devleti’nin sa-
vunmada olduğu bir savaştır. 
Osmanlı Devleti Çanakkale 
Savaşında bütün bir millet 
olarak destan yazdığı savaş-
tır. 1914 yılı 3 Kasım-1915 
yılı 18 Mart tarihleri arasında 
deniz savaşları yapılmıştır. 
25 Nisan 1915-9 Ocak 1916 
tarihleri arasında ise Gelibolu 
yarımadasında kara savaşları 
olarak yapılmıştır. Zorlu bir 
savaş olan Çanakkale Savaşı 
Türk tarihinde destan olarak 
nitelendirilmektedir. Güçlü 
bir donanmaya sahip olan iti-
laf devletlerine karşı daha za-
yıf bir ordu ile büyük bir zafer 
elde edilmiştir. Türk mille-
tinim kazandığı zafer olarak 
tarihe geçmiştir.’ Dedi.

HAK SAHİPLERİ
EVLERİNE KAVUŞTU

Emekevler Atapark Konutları’nda, hak sahibi 
vatandaşların evlerinin belirlendiği kura çekilişi 

noter huzurunda 18 Mart Cuma günü Ataşehir Be-
lediyesi 7. Kat Konferans Salonu’nda gerçekleşti.

Ataşehir’de gecekonduları sosyal 
donatı alanlarında kalan ve Emekev-
ler’deki toplam 31 hak sahibi, noter 
çekilişiyle ATAPARK Konutları’ndaki 
yeni, modern evlerine kavuştu.

Ataşehir Belediye Binası’nda 
noter huzurunda yapılan çekilişte; 
Emekevler bölgesinden 
13, Barbaros Mahalle-
si’nden 14, Esatpaşa 
Mahallesi’nden 2, 
Küçükbakkalköy 
Mahallesi’nden 1 ve 
su deposu bölgesin-
den 1 hak sahibi 
yeni evlerinin kat 
ve daire numarala-
rını kendi çektikleri 
kurayla belirlediler. 

Törene hak sa-
hipleri ve aileleriyle 
birlikte, Ataşehir 
Belediye Başkanı 
Battal İlgezdi, 
Başkan Yardımcı-
ları Semih Sadık 
Kayhan, Hüseyin 
Hışman, Orhan 
Çerkez, Abdullah Der 
ile Emlak ve İstimlak Mü-
dürü Olcay Akdoğan katıldı.

Kura çekimi öncesinde söz alan 
Ataşehir Belediye Başkanı Battal 
İlgezdi, tüm hak sahiplerine hayırlı 
olsun dilekleriyle başladığı konuş-
masında, “31 vatandaşımıza evle-
rini teslim ettik. Bugünün koşulla-
rında artık ev almak çok zor. En iyi 
şartlarda, hak sahiplerine evlerini 
teslim ediyoruz. Hepsi sağlıcakla 
otursun.” dedi.

Yeni dairesine kavuşan Sultan 
Mersin, “30 senedir Ataşehir’de 
tahtalı bir evde oturuyordum, şimdi 

yeni evime kavuş-
tum. Herkese çok 
teşekkür ediyorum” 
dedi.  

Kura çekilişinde 
daireleri belirlenen 

hak sahipleri, daha 
sonra anahtarlarını 

alarak yeni dairelerini 
gezdiler. Evlerine 
kavuşmaktan mutlu 
oldukları gözlenen 
Ataşehirliler, bele-
diyeye ve projede 
emeği geçenlere 
teşekkür etti.

Anne, baba ve 
çocuğuyla birlikte 

çekilişte hak kazandı-
ğı dairenin anahtarını 

teslim alan Nuran Ulucak, 
heyecanla yeni evini gezdi. Ulucak, 
“50 yıldır Barbaros Mahallesi’nde 
gecekonduda ikamet ediyorduk. 
Kentsel dönüşüm dolayısıyla bele-
diyemiz sağ olsun, bizleri mağdur 
etmemek amacıyla bu konutları 
tahsis etti. Emeği geçen herkese 
teşekkür ederim. İnşallah güle güle 
oturacağız.” diye konuştu. 

99.14 metrekarelik 2 oda 1 salon 
dairelerin ödemeleri hak sahipleri 
tarafından 20 yıla varan vadede 
yapılacak.
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Serhad Uslan; 

Turizm, demokrasiyi, 
yeşili ve temiz dünyayı seviyor
İlos TRAVEL ve Uslan Otelleri Yönetim Kurulu Başkanı Turizmci İş Adamı Serhad Uslan ile Türkiye ve dünyada yaşanan gelişmelerin turizm sektörü üzerindeki etkilerini konuş-
tuk. Turizm sektöründe ekonomik olarak beklenilen hedeflere ulaşabilmenin en önemli kriterlerinden birinin güven ortamı olduğunu belirten Uslan, ‘Uzun süreli çalışmala-
rın sonucunda gördük ki turizm; demokrasiyi, yeşili ve temiz dünyayı seviyor. Bu kriterler göz ardı edildiği sürece turizm güç ve değer kaybetmeye devam edecek’ dedi

Ülkemizde turizm sektörünün içinde 
bulunduğu durumu sorduğumuz İlos 
Travel ve Uslan Otelleri Yönetim Kurulu 
Başkanı, Turizmci, İşadamı Serhad 
Uslan, Türkiye’nin en önemli marka-
sı turizmin olması gereken noktanın 
çok gerisinde olduğunu ifade ederek 
sektörün her geçen gün biraz daha değer 
ve güç kaybettiğini söyledi. Turizmin 
yaşadığı bu gerileme sürecinin birden 
fazla nedeni olduğunu vurgulayan Us-
lan, sorunların sadece salgın (pandemi) 
ile açıklanamayacak düzeyde olduğunu 
ifade ederek sözlerini şöyle sürdürdü; So-
run bu coğrafyada yaşamanın bedeli olan 
terör, deprem  gibi olağan sayacağımız 
sorunların da  dışındadır. Sorunun teme-
li, yapısal sorunlar kadar, siyasal ve onun 
ekonomi anlayışı temelindedir. Ucuz 
emek bazlı kalkınma modelinin turizm 
sektöründe geçerliliği yoktur. Bu anlayış, 
‘’Marka değeri’’ kaybettirmekten öte bir 
işlev taşımaz. Türkiye turizmde gelişme-
sini ucuz ürün sunumu üzerinden değil, 
barış, demokrasi ve özgürlüğün yaşandı-
ğı ülke imajıyla  kazanmalıdır. 
‘Demokratik, güvenilir bir özgürlükler 
ülkesi imajını yeniden kazanmalıyız’

4.5 saatlik uçuş mesafesinde 1.5 
milyar insanın ulaşabildiği, çoğunluğu 
bizim milli gelirimiz ve kişi başı satın 
alma gücü açısından bizden çok üstün 
olan bir insan topluluğunun, 200 trilyon 
dolarlık bir ekonomik büyüklüğün mer-
kezi konumunda konuşlanan ülkemiz, 
turizmden kısa sürede yıllık 150 milyar 
dolar gelir elde edebilecek potansiyele 
sahip, her türlü güzelliği toprakların-
da  barındırmaktadır. Plansız, hesapsız, 
kontrolsüz yatırımlar, Türkiye ekonomi-
sinin her alanında olduğu gibi turizm 
yatırımlarında da, fiziki ve insan kayna-
ğına yapılan yatırımdır ve yararından 
çok zararı vardır. Hesapsız yatırımların 
sonucu ülke çıkış olarak ucuz emek, ucuz 
ürün,  ucuz turizm ülkesi, yetersiz gelir 
sarmalına mahkum olmuştur.

Yabancı göçmenleri ucuz emek 
deposu olarak gören ekonomik yaklaşım, 
turizm sektörüne doğrudan zarar verir, 
başka sorunlara da kaynaklık eder. Ucuz 
ülke imajını değiştirmenin temel yolu, 
en büyük pazarımız olan batı pazarının 
ihtiyaçlarına göre planlamış turizm 
sektörünün kaderini değiştirmenin 
temel yolu ülkenin demokratik, güvenilir 
bir özgürlükler ülkesi imajını tekrar 
kazanmasıdır.
‘Yerel yönetimlerin turizm 
üst kuruluna katılması şarttır’

Sektörün gelişebilmesi için yapısal 
düzenlemelerin de şart olduğunu ve  
bu düzenlemelerin başında sektörün 
demokratik katılımını sağlamak için ya-
pılan düzenlemeler geldiğini ifade eden 
Serhad Uslan, ‘Turizm üst kurulu, sektö-
rün tüm temsilcilerinin ilgili konularda 
karara katılımlarının sağlandığı yapılar 
olmalıdır. Sektör kendini yönetebilme 
yetisine sahiptir. Siyasetin alacağa ka-
rarlara katılımları özendirilmelidir. Yerel 
yönetimlerin alınan kararlara sektörün 
temsilcilerinden oluşan kurula -turizm 
üst kuruluna- katılması şarttır.

Türkiye, doğayı, çevreyi insanı ve 
yatırımlarını koruyarak turizm gelirle-
rini Akdeniz çanağındaki ülkelerin çok 
üzerine çıkartacak yasal  düzenlemeleri 
ve  idari yapılanmayı gerçekleştirmelidir’ 
diye konuştu. 
Turizm sektöründe en önemli mesele 
istihdamdır

Uslan, sözlerini şöyle sürdürdü; Şu 
aralar ülkenin lokomotif sektörü haline 
gelmiş bu iş kolunun çalışan iş gücüne 
ihtiyacı, turizmin gelişmesiyle paralel-
dir. Yaklaşık 1.500.000 kayıtlı iş gücüne 
sahip sektörün, salgın sonrası kalifiye 
iş gücünü kaybettiği bir gerçektir. Zira 
sektördeki ücretlerin diğer sektörlere 
oranı, aşağılarda kalışı sektörden kaçışı 
hızlandırmıştır. Sektör kalifiye iş gücünü 
kaybetmektedir. Bunun asıl sebebinin de 
turizm sektörünün kalifiye elemanı elde 
tutacak mali gücünü yitirmesi olarak 
görülebilir. Bu haliyle dahi en çok işgücü 
üreten sektör liderliğini korumaktadır. 
‘Her şey dahil otel işletmeciliği 
turizmin önünü tıkamaktadır’

Öncelikle bu kayıpların gerçek 
nedenleri üzerinde düşünmek lazım; 
Ülke imajının ucuz ve kaliteli olarak gö-
rünmesi en önemli etkendir. Bunun da 
temelinde bugüne kadar yapılan yanlış 
otel yatırımları yatmaktadır. Aslında 
turizmi ucuzlatan en önemli ve birinci 
etken de budur. Bugüne kadar yapılan 
5 yıldızlı otel ve 1.sınıf tatil köyü sayısı 
sadece Antalya’da 407’dir. İspanya gene-
lindeki 5 yıldızlı otel ve 1.sınıf tatil köyü 
sayısı ise 289’dur. Beş yıldızlı otel sayısın-
daki bu yüksek rakam, fiyatlandırmaya 
girince altındaki 4 yıldızlı otelleri ve 4 
yıldızlı oteller de diğer 3-2 yıldızlı otelleri 
baskı altına alarak kendi içerisinde hak-
sız rekabet yaratmakta ve de otel fiyatla-
rının düşmesine yol açmakla birlikte beş 
yıldız, altı yıldız sayısına sahip otellerin 
ve turizmin diğer bileşenlerinin iflasına 
ve kapanmasına yol açmaktadır. 5 yıldızlı 
her şey dahil oteller içerideki müşteriyi 
dışarıya salmamakla birlikte de çevre 
esnafı ve yerel halkla kaynaşma ve de 
kültür alışverişi konusunda da yetersiz 
kalmaktadır. Bu kadar çok 5 yıldızlı her 
şey dahil otel işletmeleri Türkiye turizmi-

nin önünü tıkamakta ve de fiyat düşüş-
lerine yol açmaktadır. Bu durumda yeteri 
kadar kazanç elde edemeyen tesislerin de 
en önemli sorunu eleman ücretleri olarak 
ortaya çıkmaktadır. Çözümü ise, her şey 
dahil konseptinin ana kuralları ortaya 
konmalıdır. Otel konumu dahil olmak 
üzere katı kurallara ve standartlara 
bağlanmalıdır.Türkiye 3 yıldızlı müşte-
rinin 5 yıldızlı otellerde konakladığı ülke 
imajından çıkarılmalıdır.
‘Ülkemizde turizm politikaları 
iktidarların yönetim anlayışlarına göre 
değişiklik göstermektedir’

Bütüncül ve uzun vadeli, planlı bir 
turizm politikası yoktur. Uzun vadeli, 
iyi planlanmış organizasyonlara ihtiyaç 
vardır. Turizm Üst Kurulu bu ihtiyacın 
temelinde yer almaktadır. Turizm üst 
kurulu, sektörün tüm temsilcilerinin 
ilgili konularda karara katılımlarının 
sağlandığı yapılar olmalıdır. Sektör 
kendini yönetebilme yetisine sahiptir, 
Siyasetin alacağa kararlara katılımları 
özendirilmelidir. Siyaset politikanın 
dışında kendi kararlarını üretebilecek bu 
yapının ülkedeki siyasi otoriteyi de ikna 
ve yönlendirme gücü olmalıdır.

‘Ülkemizde 7 bölge ve 81 ilde yaklaşık 
50 turizm çeşidi yapılmaktadır’

Gerçekleşen gelirlere göre en büyük 
payı İstanbul ve Antalya almaktadır 
ve hiç turist almayan şehirlerimiz de 
bulunmaktadır. Ülke turizm olanaklarını 
yeterince kullanamadığımız açıktır. 5 
yıldızlı otel yatırımları yerine atıl turizm 
potansiyellerini harekete geçirecek 
turizm yatırımlarına önem verilmeli-
dir. Örneğin ülkede birçok kış turistik 
tesisleri olmasına rağmen, plansız 
kış yatırımları, kış turizmini dünya 
literatürüne sokamamaktadır. Anadolu 
medeniyetleri tanıtımı kadük kalmakla 
birlikte, bu medeniyetlerin tarihçesi de 
günden güne silinmektedir. Halbuki bu 
tarihçeleri yaşatacak bir turizm politikası 
hem ülkeye döviz kazandırmada, hem de 
istihdam başta olmak üzere birçok değer 
ve zenginlik katacaktır.Sonuçta daha çok 
yol almamız gerekiyor. Ama hepsinden 
önemlisi bir gerçek var ki; Turizm, 
demokrasiyi, yeşili ve temiz bir dünyayı 
seviyor. n FİDAN UĞUR-KENT YAŞAM

Daha iki, üç hafta öncesine kadar 
Rusya’dan 6 milyon, Ukrayna’dan 2 
milyon turist beklerken, Türkiye’ye 
gelen turistin neredeyse üçte birinin 
kaynağı olan bu iki pazardan artık 
2022 yılında kaybımız ne kadar olacak 
tartışmaları başlamış bulunuyor. 
Ukrayna pazarından turist gelmesini 
bekleyen yok. Rusya’nın ambargo 
kaynaklı uçuş yasağı nedeniyle bu 
koşullarda mucize kabilinden gelebi-
lirse, en fazla iki milyon turistin ge-
lebileceği konuşuluyor. Bu ancak bir 
mucize olursa gerçekleşebilir. Bu pa-
zarın yerini alabilecek kısa vadede bir 
başka pazarın devreye sokulabilmesi 
de bir başka mucize olarak nitelenebi-
lir. Kaldı ki, batı pazarından da bahsi 
geçen savaş nedeniyle, özellikle orta 
Avrupa devletlerinden gelen 
rezervasyonlar oldukça 
azalmış, yavaşlamış 
durumda.

Görülen o ki, 
2022 yılında 
önceden 
belirlenen 
hedeflere de-
ğil ulaşmak, 
2021 yılını 
bile yaka-
lamak bir 
başarı olacak-
tır. Yaklaşık 8 
milyar dolar ci-
varında bir kayıp, 
sektörün içinde, 
yanında, civarında iş 
yapan, dolaylı, dolaysız 
her kesime ciddi bir darbe 
vuracaktır. Olası turist kaybını hafif-
letmek adına diğer pazarlara önem 
vererek tedbirler almakla uğraşacağız, 
ancak diğer pazarlarda da özellikle 
orta Avrupa ülkelerinden düşüşler ne-
deniyle mevcut diğer pazarlarımızda 
da sorunlar yaşanabilecektir.

İnsanların savaş, göç gibi or-
tamlarda birinci tercihi turizm, tatil 
olmamaktadır. Ertelenmesi en kolay 
karar verilen tatildir. Yerde beklemek 
zorunda kalan yüzlerce pazar dışı işlev 
dışı kalmış uçakların yarattığı maliyet 
artışı yanında petrol fiyatlarındaki 
yükseliş, mevcut ulaşım ücretlerini 
artırmakta, yer yer ulaşım maliyetleri 
ikiye katlanmaktadır. Bu da tur paket 
maliyetlerini artırmaktadır. Rusya ve 
Ukrayna’da iş yapan Türk kökenli tur 
operatörleri şu andaki tabloya göre if-
lasın eşiğindedir. Zaten borç batağın-
dan sıyrılmak için olağanüstü çaba 
gösteren tur operatörleri ve özellikle 
sahil bandında yaz döneminde iş ya-
pan konaklama  tesislerinin bir çoğu  
bu aşamada devletin alacağı bazı basit 
tedbirlerle ticari yaşamlarına devam 

edebileceklerdir.
Devlet turizm sektörünün 

tamamını, yani 120 milyar dolarlık 
yatırımını, 1.5 milyon çalışanını ve 
gelecekte yüz milyarlarca dolar dövizi 
getirecek potansiyeli korumak, heba 
etmemek, yabancı sermayenin üç 
kuruşa yemi yapmamak adına ive-
dilikle ‘turizm sektörü için ‘’mücbir 
sebep ‘’force majeur’’ uygulaması ilan 
etmeli, bu süre şimdilik bir yıl olma-
lıdır. Bir borcun veya hukuki ilişkinin 
ihlaline veya aksamasına neden olan 
ve ilgililerin kusuruna bağlı olmayan, 
kaçınması ve öngörülmesi söz konusu 
olmayan bir takım nedenlere mücbir 
sebep denir. Buna bağlı olarak mücbir 
sebep nedir sorusunun cevabında 3 
unsur aranır. Bunlar: harici olma, ka-

çınılmaz olma ve öngörülmez 
olmadır.

Yargıtay karar-
larında bir takım 

mücbir sebep 
hallerine yer 
verilmiştir. 
Yargıtay 
genel olarak 
deprem, sel, 
yangın gibi 
doğal afet 
hallerini, 
salgın hasta-

lık, bölgesel 
çatışmalar  vs. 

gibi toplumsal 
problemleri mücbir 

sebep olarak saymış-
tır. Turizm sektörü için 

mücbir sebebin varlığı açıktır. 
Ortada bizi dolaylı da olsa büyük öl-
çüde etkileyen bir savaş vardır. Ticari 
ilişkilerden kaynaklanan borçların 
ödenebilmesi, sözleşmelerden kay-
naklanan hakların alınabilmesini 
imkansız kılan şartlar oluşmuştur. 
Bu tür durumlarda sürecin ivedilikle 
gündeme alınması ve takip edilmesi 
gerekir ki mücbir sebepten ötürü 
işletmelerde zarar doğmasın. Kimi 
işletmeler, kısmi imkansızlıklar, 
kimileri tam imkansızlık ya da 
aşırı ifa güçlüğü gibi durumlara 
düşebilecektir. Borçları zamanında 
tamamen ya da kısmen ödeyememe 
durumlarıyla yüz yüze gelecek on 
binlerce turizm işletmesi, konak-
lama, seyahat acentası, ulaştırma 
sektörü işletmeleri vardır. Tedbir 
alınmadığı taktirde, sektörün nere-
deyse tamamında iflas olgusu söz 
konusu olacaktır. Milli kaynakları-
mızın değerlerimizin yok oluşunun 
önüne bir nebze olsun geçebilecek 
bu tedbirin ivedilikle alınmasında 
yarar vardır.

Ukrayna ile Rusya arasındaki
yıkıcı savaşın türk turizmine

etkisi ve MÜCBİR SEBEP

2013 yılında değiştirilen hesaplama yöntemi nedeniyle 
gelirlerde yaklaşık %25 artış yaşanmıştır. Yurt dışında yaşayan 
yurttaşlarımızın tamamı yabancı turist sayılmış rakamlar ger-
çeğinden daha yüksek açıklanmıştır.  Özellikle komşu ülkeler ve 
Türk Cumhuriyetlerinden ülkemize çalışmak üzere gelen kişiler 
de turist gibi sayılara dahil edilmiş ve bu kişilerin her 3 ayda bir 
yaptıkları giriş-çıkış toplam sayıya dahil edilmiştir. Ülkemize 
giriş yapan her yabancı turist sayılmıştır, bunlar da açıklanan 
verilerin gerçeği yansıtmadığını göstermektedir. 

Bu gerçek dışı istatistiki yöntemler kendimizi kandırmak-
tan ileri gitmemektedir. İstatistiki bilgilerin gerçek turiste yö-
nelik hesaplanması gerekmektedir. Bunun yöntemleri vardır ve 
gayet basittir. Ülkeye giriş yapan yabancı pasaport sayısı yerine;

1-) Turistik otellerde mevsimine göre yapılan yabancı turis-
tin geceleme sayısı

2-) Yaz turistik bölgelerindeki havaalanlarına inen yabancı 
turist sayısı

3-) Şehir turizmi için yurt dışından gelen tarifeli ve tarifesiz 
uçaklardan inen yabancı yolcu sayısı ve otellerde konaklama 
süreleri

4-) Karayoluyla ve organize gelen otobüslü veya özel araçlı 
konaklama yapacak yabancı turist sayısı

5-) Günübirlik alışveriş veya transit geçiş yapan yolcu sayısı
Ve bunun gibi kategoriler altında ayrı ayrı değerlendirilmesi 

gerekir. İşte o zaman tatil, alışveriş, ticari vb. turist sayısını 
gerçek anlamda değerlendirebiliriz.

‘Türkiye’deki turist istatistikleri 
tamamen yanlıştır, gerçek dışıdır’
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